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Milí čtenáři, 

další školní rok utekl jako voda a ve vzduchu už je cítit prázdninová pohoda. Než ale zazní 

poslední zvonění, pojďme se společně ohlédnout za tím, co jsme během uplynulých měsíců 

prožili. Výlety, soutěže, exkurze, projekty a další různé akce zpestřily naše školní dny. Někdo 

sbíral medaile ve sportu, jiný se zapojil do vědomostních soutěží, vyrazil za poznáním do 

zahraničí nebo prostě zvládl náročný školní rok. Každý si tu našel něco svého. Toto číslo 

časopisu je malým ohlédnutím za tím vším. Věříme, že vám zpříjemní poslední dny školy. 

Přejeme vám krásné léto plné zážitků, odpočinku a slunečných dnů.  

               Mgr. Simona Procházková 

 
 

2 

 
 

  OBSAH  ........................................................................... 2 

  NOVINKY OD NÁS: 

  Výměnný pobyt  .................................................................. 3 

  Velikonoce  ........................................................................ 5 

  Hudební program, Goethe-Institut  ............................................. 7 

  E-bezpečí, BubbleStar  .......................................................... 8 

  Srdíčkové dny, Týden AI  ....................................................... 9 

  Zájezd do Itálie  ................................................................ 10 

  Klub mladých diváků  ............................................................ 11 

  Participativní rozpočet, Beseda - ortooptika  ................................. 12 

  Hodina moderní chemie, Zkouškové sebevědomí  .............................. 13 

  Vrstevnické vyučování  .......................................................... 14 

  Dramatický kroužek v AJ ....................................................... 15 

  Soutěže v AJ  ................................................................... 16 

  Matematické soutěže I., Geografická olympiáda  ............................. 17 

  Matematické soutěže II., Hledáme nejlepšího chemika  ..................... 18 

  Školní družina ..................................................................  19 

  Sport  ............................................................................ 23 

  Dračí lodě  ......................................................................  25 

  1. ROČNÍK  ..................................................................... 26 

  2. ROČNÍK  ..................................................................... 29 

  3. ROČNÍK  ..................................................................... 31 

  4. ROČNÍK  ..................................................................... 34 

  5. ROČNÍK  ..................................................................... 35 

  6. ROČNÍK  ..................................................................... 37 

  7. ROČNÍK  ..................................................................... 40 

  8. ROČNÍK  ..................................................................... 42 

  9. ROČNÍK  ....................................................................  45 

  KOMIKS  ........................................................................ 47 

  

 
Školní časopis Křimda (pouze pro potřeby školy)                                               15. ročník 2024/2025 

Vydává: ZŠ Praha 10, Křimická 314                                                        2. číslo vydáno 24. června 2025, náklad 30 ks 
Vedoucí vydání a grafika: Mgr. Simona Procházková                                        Web: www.krimicka.cz 

Jazyková korektura: Mgr. Petra Nedvědová, Mgr. Jana Kučerová                     Autor obrázku na titulní straně: Anežka Urbanová 



 

3 

NOVINKY OD NÁS 

 

 

 

 

29 let vzájemné spolupráce 
Vždy již ke konci září a začátku října jsou žáci 6. tříd osloveni a následně vybráni k účasti na výměnné akci. 

Na podzim se pak dle zájmu začnou tvořit českoněmecké dvojice. Letos bylo vytvořeno celkem dvacet párů. I v tomto 

školním roce byl o tuto akci obrovský zájem, a to nás vždy těší. Na jaře jsme se již obou dvou částí výměnných akcí 

nemohli dočkat. Začali jsme s organizací týdenních programů jak pobytu v Německu, tak u nás. Jsme velmi potěšeni 

a vděčni za to, že nás i v tomto školním roce finančně podpoří Česko-německý fond budoucnosti a Městská část Prahy 

15. A jak to letos všechno probíhalo? 

7. 4. 2025 se rok s rokem sešel a 29. ročník naší spolupráce s gymnáziem v Burgkunstadtu byl zahájen. Cesta 

autobusem ubíhala rychle, a když jsme v pořádku dorazili na místo, prvotní nervozita z nás všech opadla a naše děti se 

již naživo seznamovaly se svými německými kamarády. Odpoledne každá německá rodina pro svého českého partnera 

připravila svůj program. V úterý 8. 4. 2025 jsme se všichni setkali v aule školy a děti vyprávěly o svých prvních 

zážitcích z rodin. Po skvělé uvítací snídani jsme navštívili několik tříd a ochutnali výuku francouzštiny, angličtiny, 

němčiny, fyziky a hudební výchovy. I úterní odpolední programy se odehrávaly v rodinách, a děti tak měly jedinečnou 

příležitost intenzivně komunikovat v cizím jazyce. Ve středu 9. 4. 2025 jsme se, tentokrát jen česká část, vydali 

vlakem do Kulmbachu. Cesta netrvala dlouho, a tak jsme mohli zanedlouho obdivovat dominantu města, pevnost 

Plassenburg a příjemnou procházkou jsme došli až k muzeu pekařství, kde jsme se zúčastnili interaktivní prohlídky. 

Odpolední individuální programy v rodinách byly neméně zajímavé a zábavné. Čtvrtek 10. 4. 2025 jsme celý den 

prožili společně s německými kamarády. Na celodenní výlet jsme se těšili a bylo proč. V dopolední části jsme se 

dozvěděli mnohé o využití břidlice, jak v dobách dřívějších, tak v současnosti, poobědvali jsme v místní restauraci a už 

jsme se nemohli dočkat sladkého odpoledne při návštěvě známé čokoládovny v Lauensteinu. Nejen, že jsme si 

nakoupili mnoho čokoládových dárečků pro své rodiče, ale mohli jsme si i sami nazdobit čokoládové srdíčko a třeba 

ho někomu darovat. Všichni velmi dobře známe ten pocit, že všechno hezké nejen jednou končí, ale i rychle utíká. 

A to platí i pro náš pobyt v Německu, který se nachýlil ke konci. V pátek 11. 4. 2025 nastal po tradiční dopolední 

prohlídce Burgkunstadtu a společném obědu ve školní jídelně čas loučení. Navzájem jsme si popřáli šťastný návrat 

domů, krásné velikonoční prázdniny a shodli jsme se na tom, jak moc se už těšíme na brzké setkání v Praze. 

         Auf Wiedersehen in Prag! 
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V pondělí 12. 5. 2025, tedy za měsíc od naší návštěvy v Německu, německé kamarádky a kamarádi 

dorazili do Prahy. Po příjezdu se všechny dvojice rozutekly za svými programy v rodinách, které se jim díky 

krásnému počasí vydařily. V úterý 13. 5. 2025 hned ráno nás přivítala paní ředitelka ve školní jídelně. Posilněni 

společnou výbornou snídaní jsme se vydali na první dopolední výpravu do centra města. Za krásného počasí 

jsme zhlédli tolik krás naší Prahy a snad si i mnohé zapamatovali. Odpoledne měla každá rodina naplánovaný 

svůj program. Druhá dávka pamětihodností na nás čekala i ve středu 14. 5. 2025. V komplexu Pražského hradu 

je tolik k vidění, že ani několik dní by nám na prohlídku jednotlivých částí nestačilo. A tak jsme během tohoto 

dopoledne alespoň nahlédli do těch nejvýznamnějších památek a užili si nádherných výhledů na město. Na 

čtvrtek 15. 5. 2025 jsme se opravdu všichni těšili, protože nás čekal celodenní společný výlet. Dopolední část 

jsme strávili exkurzí ve světoznámé sklárně Crystal Bohemia v Poděbradech. Poté jsme se přesunuli do Chlumce 

nad Cidlinou, kde jsme si opravdu pochutnali na výborném obědě v místní restauraci La Putika. Nakonec jsme 

se přesunuli do krásného zámku Karlova Koruna a prošli si mnoho nádherných sálů v celkem čtyřech křídlech 

zámku. Pátek 16. 5. 2025 byl posledním dnem letošního ročníku výměnné akce. Ranní část našeho setkání 

skvěle vyplnili naši deváťáci, protože v rámci projektové výuky němčiny a angličtiny skvěle v německém 

i anglickém jazyce našim německým hostům odprezentovali své práce. Dvojjazyčné video o naší škole pak 

sklidilo obrovský úspěch. Tradiční dopolední procházkou v centru města a společným obědem jsme zakončili 

letošní 29. ročník našich výměnných pobytů. Loučení u autobusu bylo dojemné, a to vypovídá o tom, že se to 

letos zase povedlo a že taková dlouholetá spolupráce dává velký smysl. 

Velké poděkování patří nejen všem organizátorům a příznivcům, ale i rodičům, bez nichž by se akce 

takového rozsahu nemohla konat. A co příští rok? Snadno si spočítáme, že nás ve školním roce 2025/2026 čekají 

významné KULATINY. A bude to stát určitě za to!  

         Mgr. Jana Ludwig 

 

NOVINKY OD NÁS 
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Velikonoční tvoření na Křimické 
Dne 1. dubna dorazila do naší školy velikonoční atmosféra a nálada. Ve třídách na 1. stupni se 

otevřely dveře rodičům či prarodičům, kteří přišli podpořit tvořivé úsilí dětí i paní učitelek. Společně 

vytvářeli jarní dekorace, malovali vajíčka různými technikami, pletli pomlázky a všude vládla příjemná 

nálada. Při velikonočním tvoření nešlo pouze o výrobky a dekorace, ale společné zážitky vedly hlavně 

k posilování vzájemných vztahů. 

                         Mgr. Jana Rusňáková 

 

NOVINKY OD NÁS 
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Velikonoční tržnice na Křimické 
Tradiční velikonoční tržnice znovu oživila chodby na Křimické. Barevné stánky, vůně dobrot a pestrý 

hudební program, který bývá na naší škole její důležitou součástí. Ten letošní byl věnován tvorbě našeho 

významného hudebního skladatele Jaroslava Uhlíře, který v září oslaví krásné osmdesáté narozeniny. Jeho 

písně se staly nedílnou součástí české kultury, a to nejen díky chytlavým melodiím, ale i hravým a nápaditým 

textům, které vznikaly ve spolupráci s textařem Zdeňkem Svěrákem. 

 Atriem zněly písně Voda voděnka, Když se zamiluje kůň, Dělání, Na vzduchu, Vltava a Jaro dělá 

pokusy. Starší děti zpívaly, mladší vytvářely k melodiím jednoduché taneční choreografie. Uhlířovy melodie 

a Svěrákovy texty znovu potvrdily svou nadčasovost a schopnost spojovat generace. Návštěvník mohl 

pozorovat, jak si všichni společně zazpívali. 

 S rodiči jsme se rozloučili se stoletou písní Ta naše písnička česká a dojemná atmosféra tak ukončila 

příjemné hudební setkání. 

         Mgr. Jana Rusňáková 

NOVINKY OD NÁS 
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„Das fliegende Klassenzimmer“ 
V naší škole začíná výuka německého jazyka už v šesté třídě. 

A proto se snažíme, aby si naši žáci našli cestu k němčině i jiným 

způsobem, než je klasická výuka. Samozřejmě je naším přáním, aby si 

němčinu oblíbili. Pro každý ročník organizujeme i různé akce. Kromě toho, 

že v šesté třídě mají žáci možnost zúčastnit se výměnného pobytu, zařadili 

jsme pro ně letos i návštěvu Goethe-Institutu. Návštěva nespočívala pouze 

v tom, že jsme trochu nakoukli do nádherné secesní budovy, ale měli jsme 

i možnost zhlédnout v kinosále Goethw-Institutu film v německém jazyce. 

Vybrali jsme pro naše šesťáky film od známého německého spisovatele 

Ericha Kästnera Létající třída (Das fliegende Klassenzimmer). V únoru, 

kdy jsme film viděli, jsme samozřejmě neovládali německý jazyk ještě tak 

dobře, a proto jsme zvolili variantu filmu s titulky. Návštěvu Goethe- 

Institutu jsme si užili a doufáme, že v této tradici budeme moci pokračovat 

i příští rok. 

   Kateřina Bártová  

 

NOVINKY OD NÁS 

Hudební program ve škole 
V úterý 29. dubna se 4. - 9. třídy těšily na hudební program agentury Forrest Gump. Vše se 

uskutečnilo v malé tělocvičně a bylo to velmi zajímavé a přínosné představení, které se všem líbilo. 

2. stupeň měl vystoupení a besedu o legendární skupině Beatles. Na první "poslech" bylo jasné, že 

pan účinkující je zapáleným fanouškem této skupiny. Vybral pro nás ukázky známých písní. Mohli jsme si 

některé společně zanotovat. 

Dozvěděli jsme se spousty zajímavostí. Jaká byla první vystoupení Beatles? Kde poprvé 

vystupovali? S jakým výsledkem? Které bylo jejich první zahraniční turné? Jak dopadlo? Jak to bylo 

(s oceněním) mezi anglickou královnou a Beatles? A tak bychom mohli pokračovat. A opravdu - 

pokračování máme slíbené na příští školní rok. 

        Květa Nekolová 

 Žáci 4. a 5. tříd měli možnost zaposlouchat se do známých folkových písní a dozvědět se něco 

o jejich původu. S doprovodem kytary si některé písně také zazpívali. Prostor dostali vybraní „sólisté“, 

i když vystoupení před plnou tělocvičnou bylo spojeno s nemalou dávkou trémy. V hodinách hudební 

výchovy se k některým písním rádi vrátí, vždyť se jedná o moderní lidovou hudbu, která je bohatá na emoce 

a leckdy obsahuje laskavý humor, což přivítají nejen děti. 

                  Mgr. Jaroslava Hýková 
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Hudební soutěž 
V letošním roce se uskutečnil 8. ročník celopražské pěvecké soutěže BubbleStar, který se uskutečnil 

24. 4. - 25. 4. 2025 v TJ Sokol Hostivař Praha 15. První den soutěžily děti 5. - 7. ročníků, kde nás 

reprezentovala Ella Bubeníčková ze 6. B. Druhý den soutěžily děti 8. - 9. ročníků, kde se za naši školu 

zúčastnila děvčata Zuzana Zachová, Klaudie Malá a Sára Charvátová z 8. A. V obrovské konkurenci 

reprezentovala děvčata naši školu velmi pěkně. Děkujeme! 

      Mgr. Květa Nekolová a Iva Voříšková 

 

NOVINKY OD NÁS 

E-bezpečí opět u nás ve škole:  

Prevence kyberšikany a bezpečného chování online 
Ve středu 16. dubna naši školu opět navštívili lektoři z organizace E-bezpečí, kteří pro žáky připravili 

preventivní programy zaměřené na bezpečnost v online prostředí. Tato spolupráce probíhá již několikátým rokem 

a je nedílnou součástí našeho školního preventivního programu. 

Programy byly přizpůsobeny věku a potřebám jednotlivých tříd. Pro tři šesté ročníky byl připraven blok 

zaměřený na problematiku kyberšikany. Žáci se dozvěděli, jak kyberšikana vzniká, jaké má dopady na oběť 

i pachatele a jak se jí bránit. Důraz byl kladen na rozpoznání rizikového chování a na důležitost komunikace 

s dospělými v případě problémů. 

Čtvrťáci se věnovali obecnějšímu tématu bezpečnosti na internetu. Lektor s nimi diskutoval o tom, jak se 

bezpečně pohybovat v online prostředí, jak chránit své osobní údaje a jak reagovat na nevhodné nebo nebezpečné 

situace. Děti se učily rozpoznávat rizika spojená s komunikací s neznámými osobami a získaly základní 

informace o tom, jak se chránit před různými formami online manipulace.  

Věříme, že tyto a podobné programy přispívají k větší bezpečnosti našich žáků v digitálním světě. 

Mgr. Lucie Klenovcová 

 



 

 

  

Srdíčkové dny na naší škole 
Srdíčkové dny na naší škole mají dlouholetou tradici. Pomoc našich dětí, pedagogů a všech 

zaměstnanců školy je nezastupitelná. Výtěžek sbírky bude použit na nákup zdravotních a kompenzačních 

pomůcek, speciální výživy, rehabilitačních a ozdravných pobytů pro vážně nemocné děti, mezi které ŽIVOT 

DĚTEM rozdělil celkem již více jak 469 milionů korun. Letošní jarní sbírku zaštiťoval příběh Viktorky, 

které ve dvou a půl letech zjistili lékaři, že trpí vážnou nemocí, při které se postupně ze zdravého dítěte stává 

dítě zcela odkázané na pomoc rodiny. Koupí přívěsků s baterkou, magnetek se zvířátky, propisovacích tužek, 

přívěsků s kompasem, reflexních srdíček jsme přispěli celkovou částkou 5 815 Kč. Poděkování patří 

i rodičům dětí, kteří jim umožňují věci si zakoupit. 

         Mgr. Květa Nekolová 

 

NOVINKY OD NÁS 

Krásný den, vážená paní učitelko Nekolová, 
 srdečně Vám děkujeme za organizaci jarních Srdíčkových dnů. 
Jste moc šikovní. V příloze posíláme děkovný certifikát jako náš projev 
vděčnosti za Vaši pomoc a podporu. Prosím, předejte naše poděkování 
vašim šikovným dětem, které se do sbírky zapojily a které si 
poděkování opravdu zaslouží. Jejich pomoc je pro naše“ děti 
nenahraditelná. 
 Potěšilo by nás, kdybyste si našli chvíli času a podívali se na 
reportáže, které natáčíme s nemocnými dětmi, abyste věděli, jak je Vaše 
pomoc důležitá.  
Odkaz: http://www.zivotdetem.cz/c/projekty/pribehy-deti/ 
 Děkuji Vám za příjemnou spolupráci, mějte se moc hezky. 
 
S přáním krásného dne     Zdenka Křupková 
       Život dětem, o.p.s. 
 

Týden umělé inteligence na naší škole 

 V březnu jsme se na naší škole zapojili do 

inspirativního projektu Týden umělé inteligence, který 

probíhal v rámci soutěže organizace Schools United ve 

dnech 3. - 9. března. Soutěž spojila školy z celého Česka 

a Slovenska. Žáci se ponořili do světa moderních technologií 

a využili své znalosti k vytvoření originálních obrázků 

pomocí nástrojů umělé inteligence. Vznikla tak jedinečná 

výstava AI obrázků, která byla k vidění na naší školní 

nástěnce. 

 Každý žák si mohl vybrat vlastní téma, a tak vznikla 

pestrá kolekce obrazů – některé děti ztvárnily svou 

představu školy budoucnosti, jiné se zaměřily na zvířata 

a další tvořily abstraktní umění. Výsledkem byla krásná 

směsice kreativity, nápaditosti a moderního přístupu 

k technologiím. Výstava byla nejen přehlídkou šikovnosti 

našich žáků, ale také způsobem, jak si vyzkoušet praktické 

využití digitálních dovedností v reálném projektu. Výsledky 

celostátní soutěže budou vyhlášeny v červnu. 

 Děkujeme všem žákům i učitelům, kteří se do 

projektu zapojili. 

     Mgr. Melita Podhola 
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Zahraniční pobyt žáků 9. ročníku v Itálii 
V pondělí 12. května 2025 se po přibližně patnáctihodinové cestě autobusem dostali žáci devátých tříd do 

slunného italského města Porto San Giorgio. Čekal je zde celý týden plný poznávání, zážitků i nových přátelství.  

První výletní den jsme strávili ve městě Fermo. Dopoledne jsme zavítali do unikátních římských vodních 

nádrží známých jako Cisterne romane. Součástí prohlídky byla i výstava fotografií a obrazů, kde jsme obdivovali také 

největší glóbus na světě. Odpoledne jsme navštívili místní hasičskou stanici a při nákupech zmrzliny jsme si 

procvičovali užitečnou italskou frázi: „Un gelato, per favore.“  

Středeční program byl věnován poznávání místních škol. Navštívili jsme školy ve Fermu a Torre di Palme, kde 

jsme si přátelsky popovídali s tamními žáky i učiteli. V Torre di Palme jsme se prošli malebnými historickými uličkami 

a užili si nádherné výhledy na moře. Večer jsme zakončili napínavým mezinárodním fotbalovým zápasem, v němž se 

naši chlapci utkali s italskými vrstevníky.  

 

NOVINKY OD NÁS 

Čtvrteční dopoledne patřilo nákupům na trzích v Porto San Giorgio, následovala návštěva místního Muzea 

moře. Odpoledne jsme si společně zasportovali a zbytek dne byl věnován volné zábavě a odpočinku.  

Pátek jsme zahájili návštěvou olivárny v městečku Moresco, kde jsme nejen ochutnávali místní produkty, ale 

také vystoupali na vyhlídkovou sedmibokou věž, odkud se nám naskytl nezapomenutelný výhled na italskou krajinu. 

Odpoledne jsme se ještě prošli k přístavu a večer slavnostně zakončili celý pobyt společnou večeří. V sobotu jsme se 

rozloučili s Itálií a plni dojmů se vydali na cestu domů. Teď už se všichni těší na další podobná dobrodružství. 

Mgr. Jaroslava Sýkorová 
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Do divadla na JEŽKA 
Dne 29. dubna se naši mladí diváci vypravili do Divadla ABC. Tentokrát na divadelní hru ze života 

jednoho z největších skladatelů české moderní, vážné i populární hudby. Režisér Michal Dočekal umělecky 

ztvárnil poslední etapu života Jaroslava Ježka, kdy se spolu s Voskovcem a Werichem rozhodovali 

k emigraci, a jejich nelehké umělecké začátky v americkém exilu.  

Herci, představující Voskovce a Wericha, předvedli také známé, vtipné improvizace se záchranným 

kruhem či skládacím lehátkem. 

Celé představení doprovázel živý orchestr konzervatoře Jaroslava Ježka pod vedením Jana Šestáka, 

který doplňoval představení ježkovými nestárnoucími melodiemi. 

Mgr. Petra Henderson 

 

NOVINKY OD NÁS 

Golem  
V květnu jsme se s Klubem mladých diváků vydali do Divadla v Dlouhé na letošní novinku Golem 

v režii Jakuba Vašíčka. Hra vznikla ve spolupráci loutkového divadla DRAK a divadelního souboru 

v Dlouhé. Výtvarně a hudebně barevné představení kombinuje známé legendy o golemovi a o Faustovi. Děj 

těchto dvou známých příběhů se v inscenaci prolíná a proplétá. Oba příběhy spojuje lidská zpupnost, snaha 

podmaňovat a hrát si na stvořitele.  

Několik dějových linek činí představení trochu komplikované a poněkud nepřehledné. 

Zpestřením byla scéna s pochodujícím golemem, padající zaprášená knihovna a oživlé zpívajícími obrazy. 

         Mgr. Petra Henderson 

 

Anketa – nejoblíbenější letošní představení 

Klubu mladých diváků? 
 Tento školní rok jsme s naším klubem vyrazili na čtyři 

představení. Divadelní sezónu jsme zahájili v lednu návštěvou 

představení Revizor v Divadle ABC. Jako druhé jsme zhlédli silné 

představení 294 statečných s námětem z okupace v Divadle pod 

Palmovkou. Jako třetí představení jsme zvolili hru Ježek v Divadle 

ABC, sledující život slavného skladatele v Americe. A poslední 

inscenace na závěr? Zavítali jsme do Divadla v Dlouhé na 

představení Golem. A které divadelní představení se našim mladým 

divákům letos líbilo nejvíc? Zvítězilo představení JEŽEK! 

     Mgr. Petra Henderson 
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Participativní rozpočet na Křimické 

 Naše škola se letos opět zapojila do projektu Školní participativní rozpočet MČ Praha 15. Ten 

žákům umožňuje nejen přijít s vlastním nápadem, ale také se aktivně podílet na jeho uskutečnění – od 

návrhu až po hlasování. 

 Projekt na naší škole pokaždé probíhá pod vedením žákovského parlamentu, který koordinuje 

jednotlivé kroky. V březnu jsme přivítali Martina Veselého, který členům parlamentu podrobně představil 

pravidla a možnosti zapojení. Žáci se nejprve seznámili s rozpočtem a pravidly soutěže, naučili se, jak své 

návrhy prezentovat, jak si obhájit svůj záměr a jak realisticky plánovat náklady. Vznikla celá řada nápadů, 

které prošly hodnocením vedení školy – posuzovala se jejich proveditelnost, bezpečnost a finanční stránka. 

Do finálního výběru postoupily tři projekty: hrací stůl pro volný čas, barevné taburety a zrcadla pro lepší 

vybavení společného prostoru. Žáci se prostřednictvím hlasování rozhodli, který z návrhů se dočká 

realizace. 

 Co se do hlasování nevešlo? Ne všechny návrhy mohly být zařazeny do závěrečného výběru. 

Některé by vyžadovaly příliš náročné stavební úpravy, jiné přesahovaly dostupný rozpočet. Přesto si i tyto 

nápady zaslouží uznání – odrážejí chuť žáků něco zlepšit a podílet se na podobě školy, kterou navštěvují.  

 Participativní rozpočet nevede jen k výběru nového vybavení. Je to příležitost učit se spolupracovat, 

přemýšlet o praktických věcech, nést odpovědnost a zažít, že i žákovský hlas může něco skutečně změnit. 

Děkujeme všem, kdo se do projektu zapojili. Hlasování proběhlo koncem května a realizace vítězného 

návrhu, hracího stolu s 15 hrami je plánována na červen. 

               Mgr. Melita Podhola 

NOVINKY OD NÁS 

Ortoptika dr. Očka v naší škole 
 Dne 28. dubna 2025 naše škola v rámci projektu MAP (místní akční plán) realizovala besedu pro 

rodiče, učitele MŠ a ZŠ a další zájemce z řad veřejnosti na téma screening zraku s Mgr. Martinou 

Hamplovou. Organizaci této besedy měla na starosti v rámci MAPu pracovní skupina pro rovné příležitosti 

a pracovní skupina pro podporu moderních didaktických forem, vedoucích k rozvoji klíčových kompetencí. 

 Paní Mgr. Martina Hamplová zájemcům vysvětlila, co je ortoptika a jak je důležitá včasná 

diagnostika zvláště pro předškoláky a malé školáky. Probíraly se možnosti terapie, vliv očních vad na 

vzdělávání dětí v mateřských školách i žáků v základních školách a vůbec na celkový rozvoj dítěte. 

Hovořilo se také o zkušenostech z praxe a na řadu přišly i nesčetné dotazy. Paní Mgr. Martina Hamplová 

představila přístroj Plusoptix, který je používán k bezkontaktnímu vyšetření očí. Tento přístroj dokáže 

odhalit krátkozrakost i dalekozrakost, tupozrakost i šilhání, cylindry, a dokonce i šedý zákal.  

 Celá beseda byla samozřejmě zdarma a pod záštitou naší městské části Praha 15. 

                                                                                                               Mgr. Ivana Heboussová 
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Zkouškové sebevědomí 
 Stres a přijímací zkoušky? U nás víme, že proti stresu se můžeme bránit. Jak? Vedení naší školy 

přizvalo na pomoc odborníky agentury ZCELAFIT. Ve všech třech 9. třídách proběhl workshop Zkouškové 

sebevědomí - podtitul Rozvoj resilience, zvládání stresu a tlaku. Autoři projektu Mgr. Ing. Antonín 

Vyhnánek a Mgr. Bc. Kristína Kačmarská workshop také realizovali. Zaměřili se na práci se stresem, 

zvládání tlaku, na techniky pro zklidnění a relaxaci, na práci s chybou. Cílem byla podpora stability, 

edukace o stresu a jeho příčinách, praktický nácvik techniky pro zklidnění, podpora psychické resilience, 

osvojení si postupu pro práci se stresem a zvládání tlaku, trénink ukotvení pozornosti a další. Workshop byl 

přínosem pro naše žáky i pro jejich třídní učitele. 

                                                 Mgr. Květa Nekolová, Mgr. Petra Henderson a PaedDr. Zuzana Šimková 

 

NOVINKY OD NÁS 

Kouzla chemie na naší škole s hodinou moderní chemie VŠCHT 
V úterý 20. května zavítali do naší školy studenti VŠCHT, aby osmákům a deváťákům ukázali, že 

chemie nejsou jen rovnice a vzorce, ale může být fascinujícím dobrodružstvím plným experimentů. 

Interaktivní lekce přinesly nejen nové poznatky, ale hlavně pořádnou dávku zábavy! Lektoři podněcovali 

žáky k přemýšlení nad různými chemickými jevy a předvedli úžasné pokusy. Osmáci absolvovali lekci 

Základy chemie. Čekala je podívaná na „semafor“ (Briggs-Raucherovu oscilační reakci), demonstrace 

hořlavosti různých látek, výroba hasicího přístroje a experimenty s kapalným dusíkem, které ukázaly jeho 

neuvěřitelné vlastnosti. 

Deváťákům jsme objednali lekci o energetických přeměnách. Viděli výrobu elektřiny, model parního 

stroje, vzorky ropných produktů a biopaliv, tvorbu a výbušnost vodíku, model vznětového motoru a další 

fascinující ukázky, které by i skeptiky přesvědčily o síle vědy. 

Celé lekce proběhly zdarma a jako vždy měly u žáků obrovský úspěch. Děkujeme organizátorům 

z VŠCHT za jejich nadšení, díky kterému dokážou přiblížit nejnovější trendy v přírodních vědách a rozšířit 

obzory našim žákům. 

Mgr. Kamila Merxbauerová 
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NOVINKY OD NÁS 

Deváťáci po přijímačkách učí mladší spolužáky 
 Přijímací zkoušky jsou za námi! Po týdnech plných učení a stresu si naši deváťáci konečně mohli 

trochu oddechnout. Ale místo toho, aby jen odpočívali, rozhodli se využít své zkušenosti a vědomosti 

jinak – proměnili se v učitele. 

 V rámci vrstevnického vyučování připravili hodiny pro žáky třetích a pátých tříd. Během 

několika dnů vedli výuku českého jazyka, angličtiny, a dokonce i němčiny. Nešlo však o obyčejné 

hodiny – mladší žáci se mohli těšit na různé hry, kvízy, zábavná cvičení a aktivity, které jim pomohly 

učivo lépe pochopit a zároveň je opravdu bavily. Cílem této akce bylo nejen pomoci mladším 

spolužákům s učením, ale také dát deváťákům možnost zažít, jaké to je stát před třídou. Někteří si při 

tom uvědomili, že práce učitele není vůbec jednoduchá. 

 Tato zkušenost byla přínosná pro obě strany. Třeťáci a páťáci se učili hravou formou a deváťáci 

si vyzkoušeli novou roli, ve které obstáli na jedničku. Kdo ví – třeba se mezi nimi skrývají budoucí 

učitelé. 

         Mgr. Simona Procházková 
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Dramatický kroužek v anglickém jazyce 
Druhý červnový týden byl na naší škole ve znamení divadla. Naši herci završili své dlouhodobé úsilí 

několika představeními pro rodiče a následně i pro spolužáky z 1. stupně. 

Mladší žáci si připravili pestré inscenace jako „Clever George“, „Clown's Birthday“, „Animal ABC“ 

a dokonce i módní přehlídku. Zkušenější herci předvedli náročnější scénky „Being Polite", „Cooking 

Today“ a „The Bored King“, které nejen pobavily, ale i poučily. Závěrečný muzikál byl pomyslnou tečkou 

za celoročním úsilím. 

Všechny děti zvládly své role s obdivuhodnou odvahou. Představení doprovázely nápadité kostýmy, 

kulisy a nadšené publikum.  

Dramatický kroužek na Křimické letos slaví 10. výročí svého založení. Za dobu své existence jím 

prošly desítky dětí, s nimiž jsme nacvičili řadu her, pohádek, muzikálů, písní a tanců. Dramatizace rozvíjí 

u dětí komunikační dovednosti a sebevědomí. Děti se učí mluvit nahlas, vyjadřovat se bez ostychu 

a spolupracovat s ostatními. To jsou hlavní důvody, proč byl kroužek před deseti lety založen. 

                                  Mgr. Jana Rusňáková 

 

NOVINKY OD NÁS 
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Go Ahead with English – soutěž pro páťáky 

 Každý rok se více než sto dětí z různých pražských škol zapojuje do jazykové soutěže s názvem Go 

Ahead with English, která se koná na ZŠ Bronzová. Soutěž je určena pro žáky 5. tříd, kteří si chtějí vyzkoušet 

své znalosti angličtiny trochu jinak – hravě, zábavně a přitom i soutěživě! 

Letos se z naší školy do soutěže zapojili tito odvážní a šikovní žáci 5. tříd: Ondřej Vlček, Filip Sýkora, Leontýna 

Linková a Kristýna Wittbergerová. 

 Všem čtyřem děkujeme za reprezentaci školy. Věříme, že si soutěž užili a že jim přinesla nové zkušenosti 

i motivaci do dalšího učení. Soutěž Go Ahead with English není jen o testech a úkolech – je to hlavně o radosti 

z cizího jazyka, komunikaci a odvaze zkusit něco nového. 

                 Mgr. Melita Podhola 

 

NOVINKY OD NÁS 

English Challenge – 3. ročník 
Středa 7. května proběhla na Křimické v soutěžním duchu. Své znalosti a dovednosti v anglickém 

jazyce porovnali žáci 5. tříd ze škol Prahy 15. Soutěže se zúčastnily následující školy: ZŠ Veronské 

náměstí, ZŠ Nad Přehradou, ZŠ Hornoměcholupská, ZŠ Kutnohorská a ZŠ Hostivař. Již 3. ročník soutěže 

English Challenge se uskutečnil pod záštitou ÚMČ Prahy 15. 

Jsme rády, že se nám daří plnit poslání soutěže. Děti strávily zábavné dopoledne, v jehož průběhu si 

otestovaly svou úroveň anglického jazyka. 

V úvodní části jsme se zaposlouchali do písně Lemon tree. Úkolem soutěžících bylo doplnit dle 

poslechu do textu chybějící slovní zásobu. Následoval písemný test, který byl zaměřen na porozumění textu 

a na gramatické znalosti. Pokračovali jsme hravým způsobem, děti obdržely tablety a čekaly je dvě online 

aktivity v aplikaci Wordwall. Písemná část byla završena řešením přesmyček, jež byly zaměřeny na hledání 

slovesných tvarů v anagramech. V konverzační části měly děti příležitost ověřit si své komunikační 

dovednosti. Žáci si  vylosovali náhodného partnera i komunikační situaci, po společné přípravě pak 

předvedli svůj výkon porotě. 

Výsledky English Challenge 2025 – celkem 24 účastníků: 

1. ZŠ Nad Přehradou  

2. ZŠ Nad Přehradou 

3. ZŠ Hornoměcholupská 

4. ZŠ Hostivař 

5. ZŠ Veronské náměstí 

6. ZŠ Hornoměcholupská a ZŠ Dolní Měcholupy 

7. ZŠ Dolní Měcholupy 

8. ZŠ Křimická 

9. ZŠ Křimická 

10. ZŠ Křimická a ZŠ Hostivař 

Všem našim žákům děkujeme za reprezentaci. Velmi nás těší, že se z English Challenge postupně 

stává tradice, která je podporována ÚMČ Prahy 15, a jsme plni očekávání, jaké výsledky přinese naše další 

setkání. 

  Mgr. Petra Nedvědová, Mgr. Melita Podhola a Mgr. Jana Rusňáková 

 



 

17 

Matematické soutěže na ZŠ Křimická I. 
Ve druhém pololetí školního roku se na naší škole opět uskutečnila řada matematických soutěží – 

Matematický klokan, Matematická olympiáda (školní a obvodní kolo pro kategorie Z6, Z7 a Z8), Pangea 

a Zdatný matematik. 

Matematický klokan, který se každoročně koná ve stejný den po celé republice i na světě, proběhl 

letos 21. března. Této mezinárodní soutěže, organizované asociací Kangourou sans frontières, se zúčastnili 

žáci z více než 60 zemí světa a nechyběli mezi nimi ani naši žáci. Letos se do řešení logických úloh zapojilo 

celkem 426 žáků ZŠ Křimická. Nejlepší výsledky ve školním kole dosáhli: Jakub Mach ze 3. A v kategorii 

Cvrček (2. a 3. ročníky), Elena Spurná ze 4. B v kategorii Klokánek (4. a 5. ročníky), Štěpán Ornst ze 7. C 

v kategorii Benjamín (6. a 7. ročníky) a Veronika Horáková z 9. B společně s Kristýnou Hořejší z 9. C 

v kategorii Kadet (8. a 9. ročníky). 

Další významnou soutěží byla Matematická olympiáda. Její obvodní kolo pro 6., 7. a 8. ročníky se 

tradičně konalo 2. dubna 2025 na ZŠ Kodaňská. Mezi úspěšné řešitele této náročné soutěže se zařadili 

Štěpán Zeman z 6. A v kategorii Z6 a Emma Dvořáková ze 7. A v kategorii Z7. 

V únoru proběhlo školní kolo soutěže Pangea, do něhož se zapojilo 304 našich žáků. Tato soutěž je 

určena pro žáky od 1. až do 9. ročníku a její celostátní finále je letos naplánováno na 9. června. Z naší školy 

se do něj probojovala Klára Bohuslavová z 6. A. Výborných výsledků ale dosáhli i další žáci, ať už v rámci 

Prahy nebo na celostátní úrovni. Celkem se soutěže v České republice zúčastnilo 84 759 žáků z 1034 škol, 

přičemž z Prahy to bylo 16 585 účastníků ze 115 škol. Mezi nejlepší ve svých ročnících na naší škole patřili 

také: Linda Hajná ze 7. A (7. ročník), Hana Krucká z 8. B (8. ročník) a Elen Šešlija z 9. C (9. ročník). 

V soutěži Zdatný matematik, která se konala 12. března 2025 na ZŠ Veronské náměstí, naši školu 

úspěšně reprezentovali: Štěpán Zeman ze 6. A (1. místo v kategorii 6. ročníku), Richard Soucha z 6. B 

(2. místo ve stejné kategorii), Alžběta Marešová z 8. C (1. místo mezi osmými ročníky), Linda Mařincová 

z 9. A, Vojta Coufal z 9. B (oba 3. místo mezi deváťáky) a Vít Kejř z 9. C (2. místo). 

Všem soutěžícím děkujeme za skvělou reprezentaci naší školy a přejeme jim mnoho dalších 

matematických úspěchů! 

         

 

NOVINKY OD NÁS 

Zeměpisná kvalita 
Poslední roky ukázaly, že naše škola má 

velkou základnu zeměpisných nadšenců. Solidní 

výsledky ze školních kol Zeměpisných olympiád 

jsme v letech 2023 a 2024 přetavili v postup do 

krajských kol. Nasnadě byla otázka, zda-li 

dokážeme postoupit do krajského kola i letos. 

Odpověď přišla po obvodním kole, které se 

konalo 26. 2. na ZŠ Olešská. Naši reprezentanti 

(Michal Těšík ze 6. A, Rostislav Volf ze 7. B 

a Lukáš Fiala z 9. B) potvrdili nejen kvalitní 

práci s atlasem, ale i slušný rozhled po světě. 

Michal obsadil v kategorii 6. ročníků 

pěkné 8. místo. Rosťa byl mezi sedmáky čtvrtý. 

Lukáš byl ve své kategorii třetí. K dovršení 

hattricku účastí našich žáků a žákyň v krajském 

kole mu chyběl pouhý bod. Není důvod smutnit, 

naši žáci předvedli skvělé výkony. Já jim tímto 

děkuji a věřím, že se do krajského kola opět brzy 

podíváme. 

                                                Bc. Pavel Šíp 
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Hledáme nejlepšího mladého  

chemika ČR 
Dne 26. března 2025 se konala laboratorní část 

krajského kola soutěže Hledáme nejlepšího mladého 

chemika ČR. Soutěž probíhala v moderních 

laboratořích Masarykovy střední školy chemické 

v Praze. 

Naši školu opět reprezentoval talentovaný 

chemik Lukáš Fiala z 9. B. Úspěšně vyřešil všechny 

praktické i teoretické úlohy a výpočty, včetně 

určování koncentrace kyseliny octové pomocí titrace, 

a skončil na vynikajícím 24. místě. V soutěži bojovali 

žáci ze 149 základních škol v kraji, a proto je 

umístění Lukáše vynikající. Gratulujeme a přejeme 

mnoho dalších úspěchů na poli přírodních 

i společenských věd. 
          Ing. Gabriela Filipová 
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Matematické soutěže na ZŠ Křimická II. 
Ve druhém pololetí se tradičně konal Matematický klokan, další část Matematické olympiády 

(školní a obvodní kolo pro kategorii Z6, Z7 a Z8), Pangea a Zdatný matematik. 

I letos k nám doskákal Matematický klokan a téměř všichni žáci naší školy se přidali 21. 3. 

2025 k milionům soutěžících z více než 60 zemí celého světa sdružených v asociaci Kangourou sans 

frontières. Soutěží se ve všech krajích naší republiky v jednom termínu, takže žáci a studenti absolvují 

školní, oblastní, republikové a vlastně i mezinárodní kolo ve své lavici. Tentokrát si zasoutěžilo 426 

našich žáků. V rámci naší školy se nejlépe umístili v kategorii Cvrček (2. a 3. ročník): Jakub Mach 

3. A, v kategorii Klokánek (4. a 5. ročník): Elena Spurná 4. B, v kategorii Benjamín (6. a 7. ročník): 

Štěpán Ornst 7. C a v kategorii Kadet (8. a 9. ročník): Veronika Horáková 9. B a Kristýna Hořejší 9. C. 

Obvodní kolo Matematické olympiády v kategoriích Z6, Z7 a Z8 opět proběhlo 2. 4. 2025 

tradičně na ZŠ Kodaňská. Letos se mezi úspěšnými řešiteli v této nejtěžší matematické soutěži 

umístili: v kategorii Z6 Štěpán Zeman z 6. A a v kategorii Z7 Emma Dvořáková ze 7. A. 

Školní kolo soutěže Pangea proběhlo v únoru 2025 a zúčastnilo se ho 386 žáků. Jedná se 

o matematickou soutěž pro žáky (1+3). až (101). ročníků. Finálové kolo za rok 2025 je plánované na 

9. 6. 2025. Letos do finálového kola postoupila Klára Bohuslavová z 6. A, nicméně i výsledky 

některých žáků celorepublikově nebo v kraji jsou skvělé. Celkový počet soutěžících byl 84 759 žáků 

ze 1034 škol. Z Prahy to bylo 16 585 žáků ze 115 škol. Tentokrát kromě Kláry první místa na škole 

získali: v 7. ročníku Linda Hajná ze 7. A, v 8. ročníku Hana Krucká z 8. B a v 9. ročníku Elen Šešlija 

z9. C. 

V soutěži Zdatný matematik nás 12. 3. 2025 na ZŠ Veronské náměstí skvěle reprezentoval 

z 6. A Štěpán Zeman (1. místo v kategorii 6. ročníku), z 6. B Richard Soucha (2. místo v kategorii 

6. ročníku), z 8. C Alžběta Marešová (1. místo v kategorii 8. ročníku), z 9. A Linda Mařincová 

(3. místo v kategorii 9. ročníku), z 9. B Vojta Coufal (3. místo v kategorii 9. ročníku) a z 9. C Vít Kejř 

(2. místo v kategorii 9. ročníku). 

Všem šikovným počtářům děkujeme za účast a reprezentaci a těšíme se na jejich další 

matematické úspěchy. 

      Mgr. Jaroslava Sýkorová 
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Dárek k MDŽ 
 Na konci února a začátkem března jsme se s dětmi z celé ŠD rozhodli potěšit všechny maminky, 

babičky, tety a sestry, a to krásným, z lásky malovaným dárkem. Víte, co to bylo? Tato věc nám pomáhá 

v běžném životě donést nákup domů. Ano, uhodli jste, jednalo se o látkovou tašku. Každé dítě si na tašku 

namalovalo svůj motiv - srdce, květiny, hvězdy, ale objevily se i fotbalové motivy jako míče či loga klubů. 

S velkou radostí a přáním děti tašky předaly svým nejbližším.   

 Příště musíme vymyslet něco i pro naše milé tatínky. Ale teď už posuďte sami, jak se tašky dětem 

povedly. 

                                                                                                           Lenka Rašínová, DiS 

 

Kreativita a představivost pomáhají rozvíjet vnímání světa… 
… je motto, kterému již druhý rok patří čtvrteční odpoledne ve školní družině. Kroužek Tvořivé 

dílničky, který je tu pro všechny šikovné děti, jež chtějí zkoušet různé výtvarné postupy a tvořit zajímavé 

výrobky. Každá lekce je trochu jiná, každý výtvor je originální. Do každého výrobku pak mohou děti 

promítnout svou fantazii a kreativitu, vše si zdobí a upravují dle vlastních představ. Na kroužku mají děti 

možnost vyzkoušet si práci s různými nástroji a pomůckami a vyrábějí z mnoha různých materiálů. 

Cílem kroužku je podporovat kreativní myšlení dětí, rozvíjet dětskou mysl, tvořivost, motoriku, jemné 

dovednosti a budovat vztah k estetice. 

        Hana Reitingerová 

 

Divadlo Elf 
 Dne 3. března jsme s družinovými dětmi zhlédli krásné loutkové představení 

divadla Elf s názvem Peklo s Ježibabou. Nemuseli jsme nikam jezdit, dva zkušení 

herci spolu s loutkami dorazili za námi do školy. V divadle vystupovali dva čerti 

s Belzebubem, ježibaba, Kašpárek s koníkem a žába. V pohádce se dokonce 

i zpívalo. Příběh, v němž se Ježibaba snažila uzdravit Belzebuba, aby si ji vzal, byl 

napínavý. Všem se představení líbilo. 

     Bc. Karolína Pospíšilová 
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Výlet za zvířátky 
Na konci března se děti z 1. C a 2. B vydaly 

navštívit zvířátka do Zooparku v Milíčově. A jelikož se 

nachází za humny, byli jsme tam co by dup. Všichni jsme 

si s sebou vzali kelímky na krmení zvířátek. Nejvíce se 

nám líbila jehňátka a kůzlátka, ale taky klokan a nutrie. 

Zkrátka jsme si výlet krásně užili. 

         Marta Pospíšilová a Hana Reitingerová 
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Exkurze v rádiu 
Na konci dubna se vydalo 1. a 3. oddělení školní družiny na exkurzi do rádia Český rozhlas Praha. 

Nejprve se nás ujal pan reportér, který nám ukázal, co všechno potřebuje s sebou, když vyjíždí k nějaké 

události, aby udělal reportáž. Poté jsme se přesunuli do studia, kde nás přivítala moderátorka Lenka 

Vahalová. Poslechli jsme si živé vysílání a hlášení zpráv. Pak už nastala chvíle, kdy se děti mohly zapojit do 

živého vysílání. Jednohlasně poslaly pozdrav všem posluchačům rádia. Nakonec nám paní Lenka odpověděla 

na naše všetečné otázky. Lepší konec jsme si ani nemohli přát. Při odchodu každý návštěvník rádia dostal 

dárečky – tašku a tužku s logem rádia. Snad se nám někdy opět poštěstí a budeme se moci přijít podívat. 

                                                                                                             Lenka Rašínová, DiS. 

 

Tradiční velikonoční pečení 
Přípravy na Velikonoce vrcholily. Všechny děti ze školní družiny pilně nacvičovaly písně a tance na 

jarní besídku, vyráběly rovněž dekorace do tržnice. Nás, děti z 1. C, čekalo pečení tradičních jidášů – ptáčků. 

Vedoucí školní jídelny paní Eva, kuchař a kuchařky nám připravili kynuté těsto na ptáčky. Teď už bylo 

jenom na nás, jak se s tímto úkolem vypořádáme. Paní Eva nám ukázala, jak z těsta vyválíme a zamotáme 

ptáčka.  Užili jsme si spoustu legrace. Zprvu se některým z nás moc nedařilo, ale nakonec jsme všichni 

pracovali jako zkušení pekaři. Díky velké pomoci děvčat z 8. třídy se nám ptáčci podařili na výbornou. Ten 

den se téměř všechny jidáše prodaly na tržnici, a to byla pro nás největší odměna. Díky celému kolektivu 

školní jídelny se celá akce krásně podařila. 

Marta Pospíšilová 
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Čechova stodola 
Na náš první výlet do Čechovy stodoly jsme se všichni moc těšili.  Vyjeli jsme 25. února po 

obědě do Bukové u Příbramě. Cesta autobusem nám rychle uběhla a najednou jsme byli na místě. 

V Čechově stodole jsme se rozdělili na dvě skupinky. Jedna si poslechla vyprávění o masopustu 

a druhá vyráběla tradiční masku. Potom se skupinky vyměnily. A protože jsme byli moc šikovní 

a pozorní, tak jsme za odměnu dostali palačinku. Mňam, ta byla vynikající! To bylo překvapení. Výlet 

se nám moc líbil a těšíme se na další, děti z 1. B a z 1. C. 

         Marta Pospíšilová 
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Výstava soch v Galerii Golf Hostivař 
 Dne 2. června navštívila 1. a 4. oddělení školní družiny výstavu 

soch v Galerii Golf Hostivař. V malebném prostředí golfového hřiště 

jsme měli jedinečnou příležitost seznámit se s díly předních českých 

i zahraničních sochařů. Exponáty byly vytvořeny z různorodých 

materiálů. Děti si mohly na sochy sáhnout, díky čemuž vnímaly různé 

struktury a povrchy. Tato interaktivní zkušenost podpořila jejich 

smyslové vnímání a rozvíjela fantazii. Výstava děti velmi zaujala a celý 

program jsme si společně moc užili.                              
        Ing. Petra Poláčková 

Velikonoční návštěva v kostele 
 Dne 11. dubna děti z XI. oddělení 

absolvovaly poznávací výlet do kostela Stětí 

sv. Jana Křtitele u Toulcova dvora. Pracovnicí 

fary nám přiblížili, proč jsou Velikonoce tak 

důležité pro křesťany. Formou přednášky 

a videí dětem přiblížili tradice a zvyky, které 

patří k Velikonocům. 

 Během programu byly děti rozděleny 

na dvě skupiny – jedna tvořila a druhá hrála 

venkovní didaktickou hru. Program si děti 

náramně užily. 

              Bc. Karolína Pospíšilová 
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Tvořivá dílnička ve školní družině 
V naší školní družině se konala tvořivá dílnička, na které se děti naučily vyrábět originální přívěsky 

z pryskyřice. Tato práce byla nejen zábavná, ale také dětem umožnila rozvíjet jejich kreativitu a manuální 

dovednosti. 

Na začátku dílničky se děti seznámily s materiálem, který měly používat, dozvěděly se, jak pryskyřice 

funguje a jaké jsou její vlastnosti. Poté dostaly možnost vybrat si různé barvy a ozdoby, které mohly do 

přívěsků vložit. Každý měl možnost vytvořit si jedinečný kousek, který odráží jeho osobnost. 

Po dokončení jsme museli nechat přívěsky zaschnout. Čekání bylo napínavé, ale nakonec se všichni 

dočkali. Když si děti své výtvory vyzvedly, byly nadšené. Každý měl v ruce unikátní přívěsek, který si mohl 

pověsit na klíče nebo batoh. 

Tato tvořivá dílnička nám ukázala, jak je důležité být kreativní a experimentovat s různými 

materiály. Zájem byl tak veliký, že mnohonásobně překonal všechny dosud proběhlé dílničky. Odlili jsme 

rekordních 221 přívěsků. Už se těšíme na další podobné akce, které nám umožní rozvíjet naše dovednosti 

a užít si společně strávený čas! 

        Hana Reitingerová 

 
 

NOVINKY OD NÁS 

Rybářská výprava na Hostivařskou přehradu  
Ve středu 4. června se děti ze školní družiny vydaly za doprovodu paní 

vychovatelky Petry Poláčkové a pana vychovatele Martina Rašína na první 

rybářskou výpravu na Hostivařskou přehradu. Děti se dozvěděly základní 

informace o rybolovu, povinné výbavě rybáře, rybolovných technikách, 

nástrahách a mnoho dalšího. Všichni si vyzkoušeli, jak nahodit udici 

a zkoušeli jsme poznávat ryby. I když jsme žádnou rybku nechytili, tak jsme 

si výpravu moc užili, třeba už jen kvůli krásnému, slunečnému dni u vody. 

Petrův zdar a doufám, že se zase brzy s dětmi dostaneme k vodě. 

     Martin Rašín 
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Dvě medaile a stříbrný pohár 
 Atletickými disciplínami končí bojování o putovní Pohár starosty Prahy 15. 10. června se soutěžící 

sešli na ZŠ Hornoměcholupská. Soutěžilo se v běhu na 60 m, 600 m a ve skoku do dálky. V kategorii žáků 

a žákyň 6. – 7. tříd nás reprezentovali: Kadlecová Julie 7. A, Kůželová Kája 7. A, Černá Elen 7. B, Oros 

Vitalii 6. A, Rychlovský Richard 6. B a Vítek Prchal 7. C. Elenka a Vítek obsadili v trojboji 3. místo. Dvě 

krásná 3. místa. Gratulace!!! 
 V kategorii žáků a žákyň 8. – 9. tříd nás reprezentovali: Aberlová Kája 9. B, Jumarová Tereza 9. B, 

Muroňová Réňa 9. B, Vaniš Miki 9. A, Sechser Pepa 9. B a Ludwig Daník 8. C. Zde se nám nepodařilo 

v trojboji vystoupat na stupně vítězů, ale celkové bodové hodnocení do ligy nám pomohlo udržet si 2. místo 

a hlavně obhájit stříbrný pohár. 

Žáci naší školy patří dlouhodobě mezi úspěšné sportovce v Praze 15. Našim reprezentantům, kteří se 

od října 2024 do června 2025 zapojili do soutěží a nasbírali body pro celkové hodnocení, patří velké 

poděkování za vzornou reprezentaci školy.  

           Mgr. Zuzana Piherová 
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McDonald’s cup  
Největší školní fotbalový turnaj v Česku, nezapomenutelný fotbalový zážitek plný emocí pro tisíce 

dětí a legenda mezi školními sportovními soutěžemi, to je McDonald’s cup. Turnaje se mohou účastnit 

holky a kluci z prvního stupně základních škol. 

Naše škola vyslala do boje žáky 5. tříd, kteří se v Edenu snažili dosáhnout co nejlepšího výsledku. 

V těžké konkurenci škol Prahy 15 ale neprošli ze základní skupiny do bojů o medaile, a tak si z turnaje 

odvezli 5. místo.  

      Mgr. Marie Minaříková 

 



 

24 

NOVINKY OD NÁS 

Třetí turnaj se započítává do ligy Prahy 15 

Hrají smíšená družstva ve složení tří chlapců a tří dívek. Dívky 

volejbalistky jsou na kurtu vynikajícím průvodcem chlapcům. I tady 

patříme mezi dva nejzkušenější týmy. Uhráli jsme 2. místo a 4 cenné 

body do celkové klasifikace. Kromě medailí si tým odnesl i koš sladké 

odměny. Naši školu reprezentovali žáci a žákyně 9. ročníku: Aberlová 

Karolína, Muroňová Renáta, Vazačová Gábina, Stejskalová Aneta, 

Vaněčková Barbora, Kičová Dominika, Kuglerová Klára, Beneš Jakub, 

Chadima Sebastian, Coufal Vojtěch, Babčický František a Sechser 

Josef. 

Všem zúčastněným hráčům a hráčkám moc děkuji za 

reprezentaci školy, sportovní přístup a ducha fair play. 

    Mgr. Zuzana Piherová 

 

 

 

Volejbalové turnaje nejen součástí ligy Prahy 15 
Pravidelně se výběr žáků a žákyň naší školy účastní volejbalových turnajů, které pořádá 

Asociace školních sportovních klubů a liga Prahy 15. Ve druhém pololetí školního roku jsou to vždy 

tři. 

Zahajují dívky minivolejbalem 
Na ZŠ Hostýnská se letos sešlo 9 týmů. Na zkráceném hřišti bojují vždy 3 dívky. Děvčata se 

probojovala až do finále, kde uhrála stříbrnou medaili. Pokaždé patříme mezi favoritky turnaje. Dívky 

ve složení Hanka Krucká, Áďa Divoká, Bety Marešová, Míša Benešová a Jana Králíčková se na kutru 

pravidelně střídaly a předvedly volejbalové zkušenosti. 

Druhým volejbalovým kláním je dívčí šestkový volejbal 

Opět se uskutečnil na ZŠ Hostýnská, ale v hale. 15 týmů bylo více než dost. A přestože jsme 

byly druhým nejzkušenějším týmem, los ve skupině pro nás nebyl příznivý. Narazily jsme na budoucí 

vítězky turnaje. Jedna prohra a druhé místo ve skupině nás bohužel neposlaly do dalších zápasů. 

Trocha zklamání pohltila všechny hráčky i mě. Aneta Stejskalová, Gábi Vazačová, Bára Vaněčková, 

Reňa Muroňová, Kája Aberlová, Hanka Krucká a Áďa Divoká předvedly volejbal na vysoké úrovni. 

Škoda, že nás systém hry vyřadil příliš brzy. 
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Dobytí dračího zlata 
12. června se konaly tradiční závody dračích lodí pro základní školy Prahy 15. I letos se na 

Hostivařskou přehradu vydaly dva týmy a spousta fanoušků. Již od prvního momentu bylo znát, že 

oba týmy mají velkou chuť a motivaci poprat se o co nejlepší výsledky. Zároveň byla na obou 

týmech vidět kvalitní příprava našich skvělých tělocvikářů. 

Posádka osmáků zvládla první rozjížďku skvěle a připsala si výhru. Ve druhé jízdě dokonce 

svůj čas vylepšila, ale konkurence byla silná a součet časů přiřknul osmákům finálovou jízdu 

o 7. místo.  

Loď složená z výběru 9. tříd si šla od první rozjížďky za svým vytouženým cílem. Už 

prvním časem naši deváťáci útočili na čas pod jednu minutu. Ve druhé jízdě přišlo opět zlepšení 

a minuta na dvousetmetrové trati padla. Všem bylo jasné, že finále a jízda o pohár nám neunikne. 

 

NOVINKY OD NÁS 

Před polednem byly zahájeny jízdy o konečné pořadí. Osmáci lehce prospali začátek, 

a přestože od druhé poloviny výrazně přidali a byli rychlejší lodí, v konečném měření jim chyběla 

na 7. místo vteřina. Nicméně jsme získali cennou zkušenost na příští rok. Deváťáci do toho šlápli 

stejně tak jako jejich soupeř. Přetahovaná o první místo byla velmi vyrovnaná a na finální verdikt 

jsme si museli počkat. Silný finiš a masivní podpora z mola nakonec hovořily v náš prospěch 

a deváťáci mohli slavit.  

Z mého pohledu rozhodla touha zvítězit, která byla u všech cítit již od rána. Celkové 

vítězství je cenné a zcela zasloužené, protože makali opravdu všichni.  

   Bc. Pavel Šíp 

 



 

1. ROČNÍK 

Divadelní představení 
 Třídy 1. A a 1. B se v polovině května 

v rámci příměstského týdne vypravily za kulturou. 

Cílem cesty bylo tentokrát divadlo Gong 

a představení Kocour Modroočko. Prohlédli jsme 

si vestibul divadla, zaplněný fotografiemi herců, 

které děti znají například z pohádek. Pro všechny 

to byl velmi příjemný kulturní zážitek. 

                 Irena Soukupová 

 

Výlet na zámek Konopiště 

 Všechny první třídy  se v květnu vydaly na svůj 

první výlet vlakem do Benešova.  Procházkou krásným 

zámeckým parkem a se svačinovou přestávkou v altánku 

jsme došli až na zámek Konopiště. Prohlédli jsme si nejen 

překrásné okolí zámku, ale zúčastnili jsme se i samotné 

komentované prohlídky. Počasí nám přálo a opět jsme si 

užili nádherný den. 

     Irena Soukupová 

 

Pasování na čtenáře 
 Naši nejmenší žáčci z prvních tříd mají za sebou téměř celý první školní rok. Naučili se spoustu 

nového a mezi nejkrásnější dovednosti, které získali, patří čtení. Přes písmenka, slabiky a první slova se 

dostali až na čtení textů, básniček, pohádek, a někteří dokonce přečetli i svoji první knihu. Právem si tak 

zasloužili oslavu - Pasování na čtenáře. V prvním červnovém týdnu tak děti z 1. A, B a C byly slavnostně 

pasovány na čtenáře a složily slib, že se budou o knihy dobře starat a budou se z nich vzdělávat a těšit. 

Přejeme všem prvňáčkům, aby jim radost z knih vydržela po celý život. 

         Ilona Kotíková 
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Výlet do Kutné Hory - 1. C a 3. B 
 V květnu naši prvňáčci společně s kamarády ze třetí třídy vyrazili na výlet do Kutné Hory.  

Navštívili jsme České muzeum stříbra a Chrám sv. Barbory. Dozvěděli jsme se mnoho zajímavého o tomto 

krásném královském městě, o životě lidí v dobách minulých  a načerpali jsme energii, která provází každou 

jeho památku. Počasí nám přálo a výlet se nám vydařil. 

                          Ilona Kotíková 

Noc ve škole 
 První třídy měly v průběhu května svoje projektové 

týdny, kdy navštívily spoustu zajímavých míst, sportovaly, 

malovaly, tančily, zkrátka si týden krásně užily. Završením pro 

děti z 1. B a 1. C byla přespávačka ve škole. Lože jsme odestlali 

ve školní družině, zahráli jsme si vědomostní plotovku v 

družstvech a následně povečeřeli výbornou pizzu. Po večeři 

byla troška fandění na začátku hokeje a někteří si zašli na 

„plyšákovou party“. Pak už spinkáníčko a ráno výborná snídaně 

od našich úžasných maminek, ke které paní kuchařky připravily 

čaj a kakao. Už se těšíme, až si takovou akci zopakujeme. 

     Ilona Kotíková 
 

 

Svíčkárna Šestajovice - 1. C a 2. B 
 Stalo se již tradicí, že děti z prvního stupně rády jezdí do svíčkárny Šestajovice. A tak se v březnu 

děti z 1. C a 2. B rozhodly pro výlet za zvířátky a tvořením. Počasí nám přálo a my jsme si užily spoustu 

radosti a legrace s domácími zvířaty, která jsme si mohli pohladit a nakrmit je. Ve svíčkárně jsme se 

dozvěděli, jak se vyrábí svíčky, mýdla nebo třeba koupelové soli. Vše jsme si i vyzkoušeli a přivezli si 

spoustu vlastnoručně vyrobených dárků, které jsme dali i maminkám k MDŽ. Výlet se nám moc líbil 

a vrátíme se určitě zpět. 

         Ilona Kotíková  
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 Botanicus 1. ABC - květen 2024/2025 
Centrum řemesel a zahrady Botanicus - Ostrá, to byl cíl výletu našich prvňáčků. V této „středověké 

vesničce“ se děti seznámily s řemesly jako je kovářství, provaznictví, drátenictví, výroba papíru, šperků, 

řezbářství nebo dokonce rýžování zlata. Prohlédli jsme si i nádherné zahrady, podívali se na pěstování 

zeleniny a bylinek. Nakonec jsme se „našli“ i v přírodním bludišti. Výlet jsme si všichni moc užili. 

           Mgr. Lenka Švimberská 

 

Život lesa  
 Koncem května se prvňáci vydali na ekologicko-výchovnou vycházku do lesoparku, kde na ně 

čekala lektorka Lucka, aby je provedla lesoparkem a seznámila je s jeho obyvateli. Povídali jsme si o fauně 

a floře, zahráli jsme si na zvířátka, mravence, našli jsme mnoho zajímavého, hodně jsme se dozvěděli a užili 

si spoustu legace. Bylo to skvělé dopoledne. 

             Ilona Kotíková 
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Anatomický stůl 
 Institut postgraduálního vzdělávání ve zdravotnictví 

připravil žákům 2. B nevšední zážitek. Žáci si mohli pomocí 

reálného 3D anatomického systému prohlédnout různé části 

lidského těla, například kosti, svaly, nervy, oběh krve a průřezy 

různými orgány. Anatomický stůl byl jako první v ČR pořízen 

v roce 2018 a je využíván hlavně ve zdravotnictví. Žáci si 

odnesli spoustu nových poznatků o lidském těle a věřím, že 

z některých vyrostou budoucí lékaři. 

                Anna Chmelařová 

Filmové představení 
 Krásný dárek k Mezinárodnímu dni dětí dostali žáci 2. A, 2. B a 3. A. Navštívili multikino v Hostivaři 

a společně se zasmáli i zaplakali při pohádce Lilo a Stitch. Také si uvědomili, jak je důležité mít rád svou 

rodinu a kamarády. 

          Anna Chmelařová 

 

Divadelní představení Hlava v hlavě 
 Krásný kulturní zážitek si odnesli žáci 2. B 

z divadla Minor. Interaktivní, zábavná a poučná 

přednáška z oblasti nejstarší a zároveň nejmladší vědní 

disciplíny – HLAVOLOGIE. Herci spolu s diváky 

podnikli expedici do lidské hlavy, kde zkoumali, co si 

v lidské hlavě nosíme celý život. Kromě zábavy a legrace 

si žáci odnesli spoustu nových poznatků a informací. 

    Anna Chmelařová 

 

ŠvP Mnichovo Hradiště 
 Žáci 2. B si užili s agenturou Wenku spoustu zábavy, sportovních aktivit, her a soutěží v malebném 

prostředí areálu RS Lites. Domů si odnesli spoustu nezapomenutelných zážitků. 

                   Anna Chmelařová 
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Druhé pololetí ve 2. A 
 V únoru naše třída zahájila plavecký výcvik v hostivařském bazénu. Plavání máme všichni moc rádi, 

proto je každý pátek velmi oblíbený tím, že si můžeme vylepšit plaveckou techniku s našimi lektorkami, 

které nám vše trpělivě a ochotně vysvětlí a ukážou. 

 Na začátku dubna jsme opět navštívili Toulcův dvůr v rámci programu Velikonoce na statku. Ten den 

sice nepanovalo hezké jarní počasí, ale zima nás neodradila a hned v úvodu jsme se vydali na stezku plnou 

úkolů a her, které byly zaměřeny na předvelikonoční období a šest postních nedělí. Kromě toho jsme se 

seznámili s velikonočními zvyky a tradicemi našich předků. Poté jsme v teple Toulcova dvora, kde byly 

velikonočně vyzdobeny barokní stáje, ozdobili vyfouklá vajíčka voskovou technikou a upekli kynuté ptáčky 

– tradiční velikonoční pečivo, které se peklo na Květnou neděli. 

 

 V květnu jsme vyrazili na dlouho očekávanou školu v přírodě, na kterou jsme se už od září všichni 

těšili. Druhý květnový týden jsme společně s třídami 2. B a 3. A strávili v překrásném areálu Lites v Českém 

ráji nedaleko Mnichova Hradiště. Už cesta tam byla poměrně dobrodružná, téměř před cílem cesty jsme 

omylem špatně odbočili a pan řidič byl nucen otočit veliký autobus na miniaturním místě. Vše dobře dopadlo 

a následně jsme mohli prozkoumat celý areál, ubytovat se a těšit se na vše, co nám další dny přinesou. 

Program připravený agenturou Wenku byl opravdu bohatý a pestrý, proto bohužel celý týden utekl rychleji, 

než bychom si přáli. S oblíbenou lektorkou Simčou si mohla naše třída vyzkoušet spoustu nových her 

a soutěží, ve středu večer jsme stihli i karnevalovou diskotéku. Počasí k nám bylo celkem přívětivé, přesto 

nás ledoví muži trošku pozlobili studeným větrem. Jídlo z místní jídelny bylo výborné a všichni se těšíme 

a doufáme, že si příští rok budeme moct vše zopakovat.   

 Během června nás čeká několik dalších akcí: návštěva Toulcova dvora s lesní tématikou, filmové 

představení v Hostivaři, výlet do okolí Měcholup, sportovní olympiáda a vystoupení pro rodiče. A pak 

konečně nastanou všemi očekávané letní prázdniny! 

         Mgr. Šárka Žaludová 
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Pestré 2. pololetí ve 3. A 
I 2. pololetí tohoto školního roku bylo bohaté na zážitky a akce, se třídou jsme toho hodně podnikli, 

program jsme měli skutečně nabitý a rozhodně jsme se nenudili. 

Je těžké vybrat a zmínit jen některé akce, kterých jsme se během několika posledních měsíců účastnili, všechny 

byly obohacující, přínosné, některé edukativní, jiné veselé a zábavné, rozhodli jsme se připomenout čtyři 

společné zážitky. 

 

 

Oslava příchodu jara 
Na velikonoční svátky jsme se tuze těšili, proto 

jsme se chtěli o původu Velikonoc, typických zvycích 

a zvyklostech, dozvědět něco více. Dne 17. března jsme 

zavítali na Farní dvůr v Hostivaři, kde pro nás byla 

připravená prezentace na téma Velikonoce a velikonoční 

tradice a malá „bojovka“ v krásném areálu kostela Stětí 

sv. Jana Křtitele. Počasí jarní zrovna nebylo, foukal 

studený vítr a bylo chladno, ale to nám nezkazilo náladu. 

V pěkných prostorách komunitního centra jsme si zahráli 

hry, vyrobili srdce, a to vše nás zahřálo. 

 

 

Finanční gramotnost 
Na první pohled to možná může vypadat nezáživně, opak je však 

pravdou. V hodinách matematiky jsme se během školního roku seznamovali 

s finanční gramotností, paní učitelka nám vykládala o důležitosti 

hospodaření s penězi, nakonec nám zajistila program pro naši třídu na téma 

finanční gramotnost, který 24. března u nás ve třídě vedla skvělá paní 

Vízková z ČSOB banky. Zábavnou formou jsme se seznámili s různými 

nástrahami v oblasti bankovnictví a financí, na konkrétních příkladech jsme 

si ukázali hodnotu výrobků a ceny, které (zatím) platí naši rodiče, uvědomili 

jsme si, jak je důležité šetřit, spořit, neplýtvat. Takové informace, nové 

vědomosti a znalosti se nám do budoucna jistě budou hodit! 

 

 

Divadlo Robinson Crusoe:  

Námořník z Yorku 
O kulturní zážitek se postarala návštěva 

divadelního představení v centru Prahy. 25. dubna 

jsme navštívili divadelní hru o nejznámějším 

trosečníkovi na světě, kterým bezesporu je Robinson 

Crusoe. Seznámili jsme se tak se světovým dílem 

klasické literatury a poznali příběh mladého 

dobrodruha Robinsona, který na prahu dospělosti 

utíká navzdory nesouhlasu svých rodičů z domu, aby 

si splnil své dobrodružné sny, a vydává se na moře 

plné nástrah. Představení bylo plné zajímavých 

rekvizit, herci střídali kostýmy, bylo to poutavé, 

možná pro trochu starší diváky. My jsme si to však 

užili a následně jsme si ještě vyprávěli s herci, učili 

se námořnické uzly a vyfotili se s papouškem. 

   Bc. Markéta Kocianová 
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Škola v přírodě v ráji (Českém) 
Pomyslnou „třešničkou na dortu“ a tím nejlepším zakončením školního roku byla naše historicky první škola 

v přírodě. V pondělí 12. května jsme se vydali na cestu velkým autobusem, už samotná cesta byla dobrodružná. Krásný 

týden jsme strávili nedaleko Mnichova Hradiště v areálu rekreačního střediska Lites, které se dříve nazývalo Borovice, 

areál byl plný stromů a v zeleni. Náš program byl nabitý od rána do večera, tolik aktivit a nových her jsme ani nečekali. 

Nechyběl lanový park, orientační běh, soutěže týmů, diskotéka s karnevalem… těžko vybrat tu nejlepší nebo 

nejoblíbenější akci. Počasí nám naštěstí přálo, instruktoři z agentury Wenku byli báječní, kuchaři z našeho „hotýlku“ 

také – v jídelně nám všechno moc chutnalo, po obědě jsme si dali ještě zaslouženou zmrzlinu či nanuka v kiosku, všechno 

se nám vydařilo na 1*. Některým se po týdnu dokonce ani nechtělo domů. To svědčí o skvělé škole v přírodě! 

Akcí, přednášek a představení jsme navštívili ještě více, na všechna budeme dlouho a v dobrém vzpomínat! 

Krásné léto a povedené prázdniny přejí žáci 3. A a paní učitelka Markéta Kocianová! 

        Bc. Markéta Kocianová 

 

Návštěva 3. B v České televizi 
Většina lidí by během deštivého a zataženého dne byla ráda celý den u televize. Právě v takový poslední 

březnový den vyrazili žáci ze třídy 3. B přímo do České televize na Kavčích horách. Rozlehlou budovou je provázel 

milý pan průvodce, se kterým měli možnost navštívit spoustu zajímavých míst. Vyzkoušeli si práci kameramanů 

i hlasatelů zpráv. Největším zážitkem pro všechny byla návštěva studia, kde se právě natáčela Kouzelná školka.  

           Mgr. Jaroslava Hýková 

 

 

 

Libuše na Vyšehradě  
Třídy 3. A a 3. C se dne 6. 3. společně vydaly na Vyšehrad, aby si prohloubily znalosti o Libuši, Krokovi, 

Přemyslu Oráči, Chrudošovi, Šťáhlavovi a Bivojovi. Znáte jejich osudy také? Program započal divadelním 

představením na Starém purkrabství, následně děti obdržely pracovní lity, které je provedly úkoly parkem Vyšehradu 

a dovedly k Cihelné bráně, kde jsme navštívili původní kasematní chodbu vedoucí útrobami vyšehradského opevnění, 

ústící do impozantního podzemního sálu Gorlice. Spletitý systém kasemat, chodeb pro rychlý přesun vojska, vznikal 

v průběhu 17. a 18. století. Kasematy mají délku přes 1 km, chodby jsou asi 1,5 m široké a 2 m vysoké. 

 Největším podzemním prostorem je tzv. Gorlice o rozloze 300 m2 a výšce 13 m. V případě válečného ohrožení 

sloužila jako shromaždiště vojska, skladiště střeliva a potravin. Prostor byl vyklizen, zrekonstruován a zpřístupněn 

veřejnosti v 90. letech 20. století. Dnes je zde umístěno šest originálních sousoší z Karlova mostu.  

          Mgr. Soňa Jarošová 

 

 

32 

https://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiVirb0kIHXAhXDPBoKHWyXDnEQjRwIBw&url=https://www.decosoon.com/en/animal/16213-baby-tiger-stickers.html&psig=AOvVaw0Ozw8yaj05w0_HrHqQUPwQ&ust=1508655247804866
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Cesta za poznáním Českého ráje - třídy 3. C a 2. C ve dnech 28. 5. - 29. 5. 2025 
Naše putování započalo prohlídkou hradu Trosky, kde jsme vystoupali na věž pod názvem Baba, je menší 

a podsaditější. Druhá věž, Panna, je vyšší a štíhlejší. Jména věží se váží k pověsti o dvou ženách, které se hádaly na 

hradě a údajně se stěhovaly do těchto věží. Počasí nám v podobě deště nepřálo, ale i tak se nám z této vížky nabídl 

krásný pohled do kraje. 

 Dalším zastavením bylo město Jičín, které je domovem pohádky o Rumcajsovi. Vystoupali jsme na renesanční 

Valdickou bránu, která patří k jednomu z nejkrásnějších vchodů na Valdštejnovo náměstí. Po celém obvodě náměstí je 

podloubí. 

 

 

 Následující den nás čekala návštěva Bozkovských dolomitových jeskyní, proslulých průzračnými Labutími 

jezírky s největším podzemním jezerem v Čechách. Labyrint chodeb krášlí krápníky a charakteristické křemenné lavice, 

římsy a lišty. Vystupují ze stěn i stropů ze všech stran a popouštějí uzdu naší fantazie. Až díky lidské obrazotvornosti 

získaly jména jako Hřebínek, Anděl, Panenka, Tři králové, Přilba či Betlém. Stalagnáty, stalagmity a stalaktity 

nejrůznějších barev a tvarů jsou dílem statisíců let, v jejichž průběhu se utvářely a čekaly na své objevení a obdiv 

návštěvníků. Pro svou jedinečnost byly tyto jeskyně vyhlášeny Národní přírodní památkou.  

 V úplném závěru našeho putování jsme se vydali z Malé Skály Zlatou stezkou Českým rájem kolem zříceniny 

Vranov až na hrad Frýdštejn. Hlavní dominantou a nejlépe zachovalou částí hradu je velká hradní věž, postavená na 

nejvyšším skalisku. Měří 15 m, její průměr je 9 m a má dvoumetrovou tloušťku zdiva. Zatímco hlavní věž odolává času, 

někdejší dřevěné hradní stavby zmizely zcela a hradební zdi jsou zachovány již jen částečně. Do měkkého pískovce 

bylo vyvrtáno mnoho světniček a sklepů. Jedna ze světniček sloužila jako kaple. Zde jsme si připomněli oblíbenou 

pohádku O princezně Jasněnce a létajícím ševci.  

         Mgr. Soňa Jarošová 
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Kámen, společník člověka 
Třídy 4. A a B vyrazily na vzdělávací program Kámen, společník člověka do Toulcova dvora. 

Program nás provedl společnou minulostí lidí a kamenů. Ukázal nám, jak musel být člověk v pravěku zručný, 

aby se mu povedlo udělat z kamene nástroj nebo jak postavit hrad, aby vydržel několik tisíciletí. A potřebuje 

vůbec dnešní moderní člověk ke svému životu kámen? Bylo tolik otázek, že jsme nejdříve museli porozumět 

procesu vzniku některých hornin a nerostů a jejich významu pro náš každodenní život, abychom se ujistili, že 

kameny jsou nezbytnou součástí našeho života. 

        Kateřina Pokorná, DiS. 

 
 

Škola v přírodě 
Poslední květnový týden strávili čtvrťáci na škole v přírodě u Nové Paky. Bydleli v táborových 

chatičkách, chodili po okolních lesích, navštívili Paleopark Balka i muzeum Klenotnice v Nové Pace. Kromě 

toho hráli sportovní hry, luštili kvízy, stavěli lesní domečky, trochu se učili, prošli únikovou a šifrovací hru, 

opékali buřty, a co by to bylo za školu v přírodě, kdyby na závěr nezažili pořádnou diskotéku. Věřím, že si 

děti odnesly spoustu zážitků, na které budou rády vzpomínat. 

                                                                                                               Mgr. Martin Halada 
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5. ROČNÍK 

3D tisk v Magenta center Pankrác 
3D tisk se stále více stává součástí našich běžných životů. 

Je proto namístě, že se s touto technologií mohou seznámit již 

děti, pro které to v jejich životě bude velmi důležité. Skvělou 

příležitost nabízí T - Mobile Magenta center v OC Arkády 

Pankrác, kde si děti v rámci programu vyzkouší, jak takový 

výrobek vzniká – od nápadu, přes design až po samotný tisk. 

Během doby tisku si pak mohou vyzkoušet vše, co tato 

netradiční prodejna nabízí (kuchyňka, místnost pro nahrávání 

podcastů, různé technologické novinky a v neposlední řadě 

herní prostor – počítačové a konzolové hry, virtuální realita). 

Páťáci si takové dopoledne velmi užili a odnesli si svou 

vlastnoručně vyrobenou klíčenku.  

            Mgr. Daniela Holičová a Mgr. Marie Minaříková 

 

Exkurze v České televizi  
Televizní studio na Kavčích horách nabízí stálou prohlídkovou expozici, v níž mají návštěvníci 

možnost nahlédnout do míst a zákulisí, kde se připravují naše oblíbené pořady vysílené v České televizi.  

Žáci 5. A zahájili exkurzi v sále, kde měli možnost zhlédnout krátký film o České televizi. Následně 

jejich kroky vedly do studií, ve kterých probíhalo natáčení pořadu Sama doma a Kde domov můj. Na závěr 

všechny čekala zkouška kostýmů a paruk, práce s kamerou a vysílání ve zpravodajském studiu. 

        Mgr. Marie Minaříková 

 

 

Bouřlivá noc ve škole 

Strávit noc ve škole je velmi neobvyklá 

zkušenost. O tom se přesvědčili i žáci 5. tříd. Po 

příchodu do školy v podvečerních hodinách na děti 

čekala připravená bojovka v opuštěných prostorách 

školy. Skupinky postupně plnily 11 úkolů, které 

zahrnovaly pohybové aktivity stejně jako řešení šifer 

a rébusů. Po takové náročné aktivitě na začátek přišla 

vhod objednaná pizza. Večer byl zakončen 

společným promítáním filmu. Usínání nám ztížila 

veliká bouře, která se prohnala městem. Blesky 

a hromy nás nenechaly usnout. Ráno před začátkem 

vyučování jsme si pochutnali na dobrotách 

připravených maminkami. 

       Mgr. Daniela Holičová a Mgr. Marie Minaříková 
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5. ROČNÍK 

Exkurze Letiště Václava Havla Praha 
Letiště Praha nabízí unikátní příležitost poznat zázemí mnoha 

zajímavých profesí a místa, kam se běžně cestující nikdy nepodívají. 

Páté třídy se vydaly prozkoumávat třetí prohlídkový okruh, který jim 

nabídl nahlédnutí do provozu letiště s návštěvou výcvikového centra 

pilotů a palubního personálu.  

Páťáci nejprve prošli bezpečnostní kontrolou a pak se vydali 

letištním autobusem na projížďku, kde měli možnost sledovat 

z několika desítek metrů starty a přistání letadel. Také se naskytla 

příležitost vidět největší dopravní letadlo na světě – Airbus A 380 

dopravní společnosti Emirates. 

Exkurze žáky dále zavedla do unikátního výcvikového centra 

Czech Aviation Training Center (CATC), kde si prohlédli 

nejmodernější simulátory různých typů letadel a nouzové vybavení. 

    Mgr. Daniela Holičová, Mgr. Marie Minaříková 

 

Škola v přírodě - 5. A a 5. B 

Na škole v přírodě se sportovně-relaxačním programem v RS Máj na Plzeňsku si páťáci užili každý 

den. Hráli tradiční sporty a seznámili se i s některými z těch méně tradičních. Kromě sportování relaxovali, 

bavili se, řešili rébusy a vyrazili na menší výlet po okolí. 

V areálu měly děti připraveny nízké lanové překážky i malý běžecký závod s prvky orientačního 

běhu. Velkou výzvou byl turnaj ve velmi populární pálkařské hře Brännball a ve vikingské hře Kubb. 

Neobvyklou aktivitou bylo střílení z foukačky na terč i mamuta. Nebyly opomenuty ani velmi oblíbené 

sporty jako fotbal, přehazovaná a frisbee. 

Pohybové aktivity vystřídalo tvoření, řešení týmových úkolů a hlavolamy, jako rozebrání obří 

dřevěné věže nebo sestrojení leteckého modulu pro pilota, symbolizovaného syrovým vejcem, které 

samozřejmě muselo přežít. Nechyběla ani oblíbená diskotéka s DJem a světelnými efekty. 

              Mgr. Daniela Holičová, Mgr. Marie Minaříková 
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6. ROČNÍK 

Návštěva Českého rozhlasu 
  V březnu se třída 6. B vydala na zajímavou exkurzi do budovy Českého rozhlasu v Praze. Cílem bylo 

nahlédnout do zákulisí rozhlasového vysílání a dozvědět se více o tom, jak se tvoří rozhlasové pořady. Na začátku 

jsme se seznámili se stručnou, ale poutavou historií rozhlasu v České republice. Dozvěděli jsme se, kdy začalo první 

vysílání, jakou roli hrál rozhlas v důležitých momentech našich dějin a jak se technika i způsob vysílání v průběhu 

času vyvíjely. 

Největší zážitek nás ale čekal při návštěvě nahrávacího studia. Mohli jsme se podívat, jak vypadá 

profesionální nahrávací místnost, kde vznikají pořady, zprávy i různé dramatizace. Překvapilo nás, kolik techniky je 

k tomu potřeba a jak důležitá je při práci v rozhlasu přesnost, soustředění a týmová spolupráce. Exkurze byla velmi 

inspirativní a mnozí z nás si poprvé uvědomili, kolik práce stojí za každou minutou vysílání, kterou slyšíme doma 

z rádia. Možná se mezi námi najde i budoucí rozhlasový moderátor nebo zvukař!    

                  Mgr. Miroslava Veselá a Mgr. Lucie Srovnalíková 

 

Den pro školu v 6. B a v 6. C 
Proč je užitečné učit se cizí jazyky? Třeba jednou někdo z nás bude chtít pozorovat svět z výšky a rozhodne 

se být letcem stejně jako pan Jan Milan Kudrna, který nám přišel o své práci poutavě povyprávět v rámci Dne pro 

školu. Žáky 6. C svou prezentací zaujal natolik, že ani nezvládnul odpovědět na všechny věcné a zajímavé dotazy. 

Proto se těšíme, že budeme moct profesionálního pilota navštívit na jeho domovském letišti v Hradci Králové a navíc 

usednout do kokpitu jako skuteční piloti. 

                                Bc. Valérie Kim Wymarová 

 

 

 

Řečtí bohové ožili v 6. C 
Ve druhém pololetí se žáci třídy 6. C pustili do netradičního dějepisného projektu, jehož tématem bylo řecké 

náboženství. Několik hodin dějepisu jsme se ocitali doslova na Olympu – vždy jeden z žáků totiž přišel v kostýmu 

vybraného boha, vyprávěl jeho příběh a předvedl, podle čeho tuto postavu poznáme na obrazech, sochách nebo 

v literatuře. 

Bohové a bohyně, jako Zeus, Athéna, Hádés či Afrodita se nám představovali ve velmi originálních podáních. 

Žáci využili vše, co měli po ruce – od prostěradel a korun z papíru až po domácí dekorace a plyšáky. Asi největší 

úspěch měl trojhlavý pes Kerberos – hlídač podsvětí, kterého jeden žák vytvořil tak, že k sobě šikovně svázal tři 

plyšové psy. Projekt žáky nejen bavil, ale hlavně si díky němu lépe zapamatovali jména a příběhy antických bohů.  

       Mgr. Lucie Klenovcová 
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6. ROČNÍK 

Divadlo? Divadlo! Den ve Stavovském divadle 
V pátek 6. června ráno jsme se sešli před majestátním vchodem do Stavovského divadla, kde nás čekala 

divadelní dílna pro školy s výstižným názvem Divadlo? Divadlo! Den jsme začali tam, kde běžně návštěvníci končí – 

v šatnách. Odtud jsme se přesunuli do prázdného hlediště, kde se před námi rozehrál jiný druh představení – 

pozorování "úklidového cvrkotu" po včerejším večerním představení. Místo dam s košťaty nás překvapili statní muži 

s nářadím, kteří se starali o to, aby bylo vše připraveno na další večer. 

Pak jsme se proměnili v účastníky interaktivní hry, při které jsme doslova prošmejdili celé divadlo. Prošli 

jsme nablýskané chodby pro diváky i tajemná zákoutí za jevištěm. Krátká, ale působivá exkurze nás zavedla i do 

skladů rekvizit a technického zázemí. 

Naší poslední zastávkou byla zkušebna těsně pod střechou divadla, kde jsme si vyzkoušeli, jaké to je být 

součástí divadelního světa. Všichni jsme se zapojili – někdo jako herec, jiný jako režisér, scénograf nebo kostýmní 

výtvarník. Ukázalo se, že náš „soubor“ má opravdu pestrý talent. 

Den ve Stavovském divadle byl nejen zábavný, ale i inspirativní. Potvrdili jsme si, že divadlo není jen to, co 

vidíme z hlediště, ale také spousta práce, nápadů a kreativity, které zůstávají běžnému divákovi skryté. A také 

o nadšení – přesně takovém, s jakým jsme se z divadla vraceli. 

                                  Mgr. Miroslava Veselá a Mgr. Lucie Srovnalíková 

 

 

Galerie Golf Hostivař a 6. C 
Napadlo by vás, že je možné se projít nebo dokonce 

proběhnout po golfovém hřišti, i když nehrajete golf? A to vše jen 

pár minut chůze od naší školy? Využili jsme příležitost navštívit 

uměleckou galerii pod širým nebem, kde jsme si prohlédli 

zajímavá díla. Když jsme se chtěli dozvědět více informací, 

stačilo u díla načíst QR kód. Mezi jinými nás zaujala plastika 

žáby a Sirius, socha jelena, líbila se nám šťastná prasátka a sochy 

humanoidů a nejvíce nás překvapil pop-artový objekt Wagon of 

Happiness. Ve vyhrazeném čase se nám nepodařilo prohlédnout si 

všechna díla obklopená zelení. Určitě se vrátíme. A nejen proto, 

že máme slíbenou projížďku v buggyně. 

    Bc. Valérie Kim Wymarová 

 

 

Spaní ve škole  
V pátek odpoledne se žáci těší, že skončilo vyučování a mají před sebou volný víkend. My, žáci ze 6. C, jsme 

se tentokrát těšili, že se můžeme do školy vrátit, čekala nás totiž přespávačka. Vše jsme si předem naplánovali 

a v 17 hodin se ve škole opět sešli. Pozdní odpoledne a večer jsme strávili hraním her na stmelování třídního kolektivu 

a také her deskových. Protože nám při tom vyhládlo, měli jsme velkou radost, když dorazila pizza.  

Další část večera byla zábavná, měli jsme diskotéku a dívali se na film. Po večerní hygieně jsme zalezli do 

svých spacáků, ale komu by se chtělo spát, když má okolo své spolužáky? Povídali jsme si spolu a hodně se nasmáli. 

Večerka nám připomněla, že je čas na spánek. Někdo usnul hned, někomu to v neobvyklém prostředí trvalo déle. 

Ráno jsme si udělali společnou snídani, a než jsme se rozloučili, čekalo na nás pár zábavných aktivit 

v komunitním kruhu, při kterých jsme se o sobě navzájem dozvěděli něco nového. Přespávačka se nám moc líbila 

a těšíme se na další.    

                                      Bc. Valérie Kim Wymarová 
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6. ROČNÍK 

Výlet do Krkonoš – 6. C 
Tří dnů strávených se spolužáky mimo školu jsme se nemohli dočkat a konec května nám 

připadal tak vzdálený. Konečně nastal den D a vyrazili jsme na školní výlet do hor. Ve Vítkovicích 

v Krkonoších na nás čekala krásná chalupa, kde jsme se po příjezdu ubytovali. Odpoledne jsme 

prozkoumali okolí chalupy, zpříjemnili si ho hrami na podporu kolektivu a dali si výbornou pizzu. Večer 

jsme soutěžili a před večerkou nastala volná zábava, na kterou jsme se těšili.  

V pátek dopoledne jsme využili deštivé počasí ke stmelovacím a zábavným hrám. Těsně po 

poledni jsme se vydali na výpravu. První zastávka byla v hospůdce, kde se zastavil čas a kde jsme si 

pochutnali na moc dobrém obědě. Dál jsme pokračovali s průvodcem podzemního skřítka Aldy po Aldí 

stezce, na které jsme nalezli spoustu překvapení, sportovního vyžití, dovednostních soutěží, hlavolamů 

a také trochu poučení. Zahráli jsme si na ¨šílené¨ přírodovědce a užili si hodně legrace, když jsme ve 

skupinkách natáčeli reportáže z lesa. Po návratu na chalupu jsme si dali nanuky jako sladkou odměnu za 

splnění všech úkolů. Při zapadajícím slunci jsme opékali buřty a v nádherné přírodě nám bylo báječně. 

V chalupě jsme si po setmění zahráli naši oblíbenou hru Bláznivá třída, tentokrát strašidelnou verzi, 

u které jsme se skvěle bavili. Večer vyvrcholil spontánní pyžamovou párty a mini diskotékou. 

Sobotní ráno bylo náročné, vstávali jsme brzy a po snídani jsme se balili a uklízeli. Dopoledne 

jsme strávili venku na čerstvém vzduchu a po obědě venku jsme si uvědomili, že všechno krásné jednou 

skončí, rozloučili jsme se s horami a vydali se na cestu domů. 

           Bc. Valérie Kim Wymarová a Bc. Marie Součková 
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7. ROČNÍK 

Drážďany 2025 
Tak jako každý rok jsme v rámci výuky němčiny i letos připravili pro sedmáky výlet do Drážďan. 

Účastnili se ho žáci 7. A, 7. B, 7. C a jejich třídní učitelé – Petra Nedvědová, Simona Procházková a Martin 

Dynybil. Osvědčený program jsme příliš neměnili a doprovázel nás i stejný průvodce, pan Nejdl.  

 Odjížděli jsme v 7, 30 od Radnice Prahy 15 a s dvěma krátkými přestávka jsme v 9,30 dorazili do 

Drážďan. Nejprve jsme si prohlédli výstavu Amazonský prales v prostorách Panometru, což je bývalý 

plynojem, který slouží jako výstavní prostor. Název Panometr vznikl spojením slov panorama a gasometr.  

 Poté jsme popojeli autobusem do historického centra Drážďan a absolvovali jsme asi hodinovou 

procházku centrem. Začali jsme u Zwingru, míjeli jsme Semperovu operu, na náměstí jsme viděli 

i Katedrálu Nejsvětější Trojice. Z Brühlských teras jsme pohlédli na Labe a jeho druhý břeh. Nemohli jsme 

zapomenout ani na Knížecí průvod, mozaiku vytvořenou ze skoro 24 000 dlaždic míšeňského porcelánu. 

Naši prohlídku jsme ukončili u Frauenkirche, u symbolu saské metropole, nejvýznamnějšího barokního 

kostela Německa. 

  

 

 

 Pak už se přiblížil čas oběda.  Po obědě následovala druhá část našeho výletu, a to návštěva 

Německého muzea hygieny. Název muzea většinu žáků trochu vyděsí, ale hlavním tématem je člověk sám. 

Stálá interaktivní výstava „Člověk jako dobrodružství“ nabízí několik tematických okruhů, jako např. obraz 

člověka v moderní vědě, od první buňky k úmrtí, jídlo a pití, sexualita, vzpomínání, myšlení a učení, pohyb 

a jiné. 

 K výletu patří i možnost koupit si něco na památku nebo malý dárek, a proto jsme si v nákupním 

centru Centrum Galerie Dresden  dali krátký rozchod. V 17.15 jsme nasedli do autobusu a vyrazili směr 

Praha. 

 Myslím, že i tentokrát se nám výlet vydařil a že brzy budeme plánovat další. 
      Kateřina Bártová 
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7. ROČNÍK 

Poznáváme plazy s Reptil clubem 
 Šesté a sedmé ročníky měly možnost seznámit se s plazy doslova tváří v tvář. Naši školu navštívil 

pan Forejt z Reptil clubu a přivezl s sebou některé své chovance – želvy, scinky a také několik hadů. 

Všechny si žáci mohli zblízka prohlédnout, vzít do ruky. Pro některé to byla premiéra a spousta z nás zjistila, 

že není vlastně žádný důvod mít z plazů obavy. Je také dost dobře možné, že se toho dne zrodilo několik 

nových chovatelů těchto překrásných zvířat.   

                      Bc. Marie Součková 
 

 

 

Laser game Mercurie 

 V úterý 20. května se 7. třídy zúčastnily akce Laser game v Holešovicích. Všichni se na tento den 

moc těšili. V areálu nás uvítala milá obsluha a usadila nás do rozlehlého prostoru bistra, kde si děti mohly 

zakoupit něco k pití a malé občerstvení. K dispozici zde byly televizní obrazovky, na kterých jsme mohli 

sledovat soupeření ostatních týmů o body a zákulisí herních prostor. Děti si nejprve vyslechly instrukce 

pracovníka herny o zásadách a pravidlech bezpečné hry a hned poté se vrhly do bojů o světelné body. Aby 

byly úspěšné, musely se co nejlépe zorientovat v přítmí herního prostoru a snažit se objevit bonusové 

oblasti. Při hře se aktivně pohybovaly, taktizovaly a nebyla nouze o různá překvapení. Po zhruba patnácti 

minutách se vracely s úsměvem, vysokým tepem i adrenalinem z dosaženého skóre a zážitků ze hry. A tyto 

pocity si mohly zopakovat několikrát. Většina by se chtěla za rok vrátit a užít si laser game znovu. 

         Ing. Martin Dynybil 
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8. ROČNÍK 

 

Cheznovice podruhé 
Blížící se konec školního roku si 8. C osladila výletem. Letos, konkrétně 12. května, jsme se vrátili 

na známé místo do areálu Svatý Štěpán v Cheznovicích. Cesta vlakem i ubytování v chatkách proběhly bez 

problémů a přivítání obědem nám přišlo vhod. Celý pobyt se nesl ve velmi pohodovém duchu. Hřiště na 

fotbal a volejbal jsme opouštěli jen zřídka. Holky upletly nespočet copánků. Slunce nás přes den spolehlivě 

hřálo, ale na noc jsme se museli řádně obléknout, protože teploty padaly skoro k nule. 

Během pobytu jsme zvládli i opékání buřtů, pěkné povídání u táboráku a pár otužilců zkontrolovalo 

kvalitu vody v rybníku. Zkrátka výlet, jak se sluší a patří. 

Tři dny plné sportu a pohody utekly jako voda. Za klidný průběh výletu se sluší poděkovat všem 

účastníkům 8. C, kteří byli velmi fajn. Věřím tomu, že si výlet užili stejně jako já. 

   Bc. Pavel Šíp 

 

 

Výlet do Koněprus 
 Na začátku května jsme s žáky osmých tříd zamířili do Koněpruských jeskyní. Měli jsme nabitý 

program. Čekala nás nejen návštěva jeskyní, ale i blízké seznámení s netopýry a s jejich životem. Počasí 

snad nemohlo být lepší. Stihli jsme navštívit i Houbův lom, který se nachází v těsné blízkosti jeskyní. Zde 

jsme se úspěšně pokusili najít zkameněliny z místní paleontologické lokality. 

          Bc. Marie Součková  
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8. ROČNÍK 

 

8. A: Tanky, volejbal a vůně lesa 
Ve středu 4. června vyrazila třída 8. A na třídenní výlet do rekreačního střediska Svatý Štěpán 

u Rokycan. Čekala nás dvouhodinová cesta vlakem a poté ještě čtyřkilometrový pochod do místa ubytování. 

Odpolední program byl ve znamení sportu – fotbal, volejbal a osvěžující koupel v rybníce, kterou 

odvážně absolvovala některá děvčata. Hodně času jsme věnovali i odpočinku a nekonečným debatám nad 

„nesmrtelností brouka” a také nad tím, zda opravdu stojí za to políbit žabáka, který se dočasně nastěhoval do 

dámských sprch. 

Druhý den jsme podnikli výlet do Muzea na demarkační linii v Rokycanech, největšího nestátního 

vojenského muzea v Česku. A opravdu – tolik tanků, obrněnců a válečné techniky mnozí pohromadě ještě 

neviděli. Prošli jsme si i venkovní expozici s bunkry a zákopy, které nám připomněly, že dějepis není jen 

v učebnicích, ale hlavně v našich zážitcích. Mimochodem, některé z exponátů se objevily i ve filmech 

Obecná škola nebo Kolja. 

Během celého výletu jsme nachodili úctyhodné množství kilometrů, pro některé žáky určitě číslo 

rekordní. Vše nakonec vyšlo skvěle a v pátek odpoledne jsme se příjemně unavení vrátili zpět do Prahy. 

                       Mgr. Lucie Klenovcová 

 

 

8. C vařila 

V dubnu se žáci 8. C vypravili v hodině pracovních činností do cvičné kuchyňky. Ve skupinkách se 

pustili do přípravy různých pokrmů. Jedna skupinka chlapců, která byla nejrychleji hotová, připravila tortilly 

se šunkou a sýrem. U druhého sporáku se kluci dali do časově náročnějšího pokrmu, a to do přípravy qurrito 

stripsů. Při zpracovávání surovin a smažení masa moc hezky spolupracovali. Vykostění kuřete se ujal Ruben, 

Honza a Mykhaylo opatrně smažili. Děvčata se pustila do pečení sladkých dobrot. U jednoho pultu se 

připravovaly a pekly brownies, u druhého muffiny Kinder Bueno s madlemi. S muffiny se zároveň oslavily 

Nikolčiny narozeniny. Byl to hezký nápad! 

Všem se pokrmy povedly a s radostí si na nich pochutnali. 

            Mgr. Petra Henderson 
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 8. C na výstavě Volání lesa 
Dne 4. června vyrazila 8. C do Kunsthalle Praha na výstavu Volání lesa. Kristýna a Marek Milde, 

tvořící v USA v Brooklynu, vytvořili některá díla přímo pro tyto prostory. Obdivovali jsme Arbomobil, žlutý 

newyorský taxík, kterým prorůstají stromy pocházející ze Severní Ameriky. Velkoplošná animace Volání 

lesa, vytvořená z fotografií tetování s motivem stromů, nás vtáhla do pohádkového lesa. Site-specific project 

In-Tree-Net představuje stromy, které napodobují inženýrské sítě. Po stěnách galerie se plazí potrubí 

a kabely vymodelované ze stromů. Inspirací nám bude zhlédnutý video art. Při hodinách výtvarné výchovy 

to zkusíme také.  

Krásné počasí jsme využili i ke krátké procházce po okolí galerie. Na Starých zámeckých schodech 

jsme se zastavili u sochy českého písničkáře Karla Hašlera, u Zlaté uličky si připomněli pověst o Daliborovi, 

obešli katedrálu sv. Víta, mrkli na gotický opěrný systém a obdivovali chrliče. 

       Mgr. Petra Henderson 

 

 

Technické muzeum 
Třída 8. C navštívila v březnu Národní technické muzeum na Letné. Viděli jsme velké množství 

technických vymožeností, které se ve společnosti objevovaly postupně od 19. století. Na své si přišli 

zejména fanoušci dopravních prostředků. Parní lokomotiva, desítky motorek i vůz prvního 

československého prezidenta se nám velice líbily. Pěkné dopoledne jsme zakončili procházkou po centru 

Prahy. 

 Bc. Pavel Šíp 
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9. ROČNÍK 

Válečné příběhy na vlastní kůži: Návštěva Armádního muzea Žižkov 
V dubnu letošního roku jsme se se žáky 9. ročníku vydali na exkurzi do Armádního muzea Žižkov v Praze. 

V muzeu nás přivítaly moderní expozice, které mapují vojenské dějiny českých zemí od nejstarších dob až po 

současnost. Naše pozornost se však soustředila především na období druhé světové války. Žáci měli možnost 

prohlédnout si autentické exponáty, jako jsou uniformy, zbraně, vojenská technika a osobní předměty vojáků 

a civilistů. Interaktivní prvky, například dotykové obrazovky s dobovými fotografiemi a videy, umožnily studentům 

lépe pochopit složitost tehdejší doby. 

Součástí exkurze byl i vzdělávací program „Jak jsem prožil/a druhou světovou válku“. Tento program je 

inspirován skutečnými příběhy lidí, kteří válku zažili. Prostřednictvím příběhů se žáci seznamovali s tzv. „malými“ 

a „velkými“ dějinami – tedy s osobními osudy jednotlivců i s širšími historickými událostmi. Žáci pracovali ve 

skupinách a své poznatky následně prezentovali spolužákům. Osobní příběhy lidí, kteří prožili hrůzy války, jim 

pomohly lépe pochopit dopad historických událostí na tehdejší společnost.  

    Mgr. Lucie Klenovcová a Bc. Pavel Šíp 

 

jazyku i v matematice využíván optimálně až 

nadprůměrně (umístili jsme se mezi 20 procenty 

škol s nejlepšími výsledky). Gratulujeme všem 

déváťákům za skvělý výsledek a doufáme, že jim 

tento základ bude sloužit i při dalším studiu. 

  Mgr. Dagmar Mikulášková 

 
 

Nadprůměrné výsledky našich deváťáků ve SCIO testech 
 V průběhu tohoto školního roku absolvovaly všechny 9. třídy srovnávací testy organizované 

společností SCIO. Z výsledků tohoto testování vyplývá, že studijní potenciál žáků ZŠ Křimická je v českém 
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9. ROČNÍK 

Slovo na závěr 
Po čtyřech letech, po časech dobrých i zlých, se musíme rozloučit. Zvonění, které rozdělí dlouholeté 

vztahy, ale otevře dveře do dalšího života. Na tyto časy nezapomeneme. 

          Žáci 9. A  

 

 

Ohlédnutí za školními léty 
 Devítka utekla neuvěřitelně rychle, ale stálo to za to. Užili jsme si spoustu srandy, výletů 

a společných chvil.  Získali jsme nejen vědomosti, ale hlavně spoustu skvělých zážitků. Vzpomínky, které 

jsme tu nasbírali, si poneseme celý život. 

 A hlavně – velké díky patří naší paní učitelce třídní Květě Nekolové a paní asistentce Ivě 

Voříškové, které to s námi zvládly až do konce. 

           Žáci 9. B 

 

eTwinning na naší škole 
Co je eTwinning? E jako Evropa a elektronický, Twinning jako partnerství a tvoření dvojic. Naše 

škola se na jaře 2025 stala členem eTwinningové komunity, která je součástí Evropské školské vzdělávací 

platformy ESEP. Na této platformě mohou školy z různých, především evropských zemí, vzájemně 

komunikovat, spolupracovat, zapojovat se do projektů a sdílet své nápady. V rámci výuky na hodinách 

angličtiny právě pracujeme s žáky devátých tříd na našem prvním projektu ke Světovému dni her – World 

Play Day. Jako partnera máme žáky ze základní školy z přímořské vesnice Wiślina v Polsku. Držte nám 

palce, ať je projekt úspěšný, a s chutí se budeme pouštět do dalších. Těšíme se na nové výzvy, zkušenosti, 

zážitky a přátelství.  

                   Bc. Valérie Kim Wymarová 
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